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Aarón Ferrándiz Santamaría
Marcos Eduardo Martínez Coloma

Jorge Gabriel Segura Alcaraz
Mauro Colomina Soler

Secretari accidental
Luis Molina Jaén

-------------------

En la Ciudad de Alcoy, siendo las 17:03 horas del día 14 de octubre de 2022 se reúnen en el 
Salón de Actos del IVAM CADA ALCOI, en primera convocatoria, presididos por el Alcalde-
Presidente, el señor Antonio Francés Pérez, los señores concejales arriba mencionados, 
miembros del Pleno, a los cuales legalmente se han convocado.

Da fe del acto el Secretario accidental de la Corporación, Luis Molina Jaén.

La sesión se retransmite por streaming a través del Canal “Ajuntament d’Alcoi Comunicació”, 
en YouTube

Asisten de forma telemática dos interpretes de lenguajes de signos, pertenecientes a 
FESORD.

Abierto el acto se procede al examen del asunto contenido en el orden del día:

Sr. Alcalde: Bona vesprada a totes i a tots. Benvinguts al CADA, on anem a celebrar el 
plenari extraordinari amb motiu del debat de l’estat de la ciutat. Ahir vam tindre ocasió de 
compartir esta sessió de reflexió i de propostes amb els consells de participació ciutadana 
de la ciutat d’Alcoi, i hui iniciem el debat amb tots els grups polítics amb representació a 
l’Ajuntament d’Alcoi.

Ara iniciarem el debat, hi ha dos torns de paraula. Una primera exposició per part de 
cadascun dels grups; a continuació, com a alcalde, intervindré per a donar resposta a les 
qüestions plantejades pels diferents grups; i després hi haurà un segon torn d’intervenció per 
part dels portaveus, i finalitzarà amb una intervenció meua.
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Comencem les intervencions per ordre de menor a major representació a l’Ajuntament 
d’Alcoi; i, per tant, en primer lloc té la paraula el regidor no adscrit Marcos Martínez que, per 
un temps de cinc minuts, podrà intervindre al plenari.

1. 28901/2022 ALCALDIA 
DEBAT SOBRE L’ESTAT DE LA CIUTAT

Sr. Marcos Martínez, regidor no adscrit: Bona vesprada a totes les persones que ens 
acompanyen ací, i als que en seguixen per Internet.

Bé, ahir teníem l’ocasió d’escoltar una visió més social des dels diferents consells locals, on 
ens donaven a entendre com veien ells la nostra població, amb distints punts de vista des de 
l’esportiu, cultural, social, de benestar social i fins i tot la joventut i la infància. I bé, és un 
malestar general amb un muntó de coses, que normalment tots compartim, que normalment 
tost tenim en el cap i tots som conscients que està. I després teníem una visió un poc més 
professional des de la Cambra de Comerç amb altres punts també molt importants i motors 
d’esta població quant a comerç, quant a indústria i quan a desenvolupament. O siga, són 
coses que... clar, ara mateix doncs no val la pena repetir, perquè tots som conscients del 
manteniment que tenim, tots som conscients de les inversions que es fan, tots som 
conscients que potser s’abusa un poc de les subvencions quan a l’elaboració dels 
pressupostos i que no sempre coincidix amb les necessitats de la nostra ciutat, i intentaria 
aprofundir més en altres temes que potser ahir no van tindre en compte. 

Pandèmia a part, jo pense que esta legislatura damunt ha tingut uns problemes d’una lluita 
interna dins de l’Ajuntament, on s’ha practicat més, potser, l’enfrontament entre nosaltres 
que no l’arribada a acords i vore un estat global, i de quina manera podríem fer-li front. És 
una cosa que és culpa de tots, evidentment, i que possiblement la pandèmia haja col·laborat 
que hàgem tingut menys frec, i que hàgem sigut, potser, més poc inclinats o hem estat 
menys temps compartint estes coses, i és un punt a tindre en compte.

Després, els interessos partidistes o les ideologies moltes voltes han estat per damunt de 
l’interés general. Açò, a voltes frena molts projectes o para moltes coses o posa pals a les 
rodes... i açò, no té cap color... o siga, el què vull dir és que tant d’uns per una part com per 
l’altra, potser estem centrats més en el que volem nosaltres com a partit i no en el que 
necessita la ciutadania. Tant el govern com l’oposició han de prendre nota d’açò perquè, al 
final, la Corporació és un conjunt que ha de funcionar sencera, perquè, si no, sempre falta 
alguna pota, no?

A voltes som molt esclaus de les polítiques, i em referia precisament a açò. Potser la 
ideologia ens porta per un camí i, i si no és este, no es pot fer res. No sé, podem arrimar 
postures i vore de quina manera tot pot encarrilar-se dins d’un mateix camí i, amb la visió 
d’uns i d’altres, poder treballar. S’ha d’invertir en coses que necessiten ... s’invertix en coses 
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que necessiten molt manteniment després, i açò no es té en compte. Deia el nostre alcalde 
no fa molt que mai no hi haurà bastants diners per a manteniment en esta ciutat; doncs, 
evidentment, si no podem mantindre el que tenim, no ens encabotem a fer més coses per a 
no mantindre-les després. Procurem arribar primerament al que tenim en marxa, no?

De fet, han sigut quaranta anys d’un poc de... poca mobilitat per part de qualsevol govern 
que haja estat en esta ciutat. El problema del Centre és un problema greu ara, però eixe 
problema ve de fa quaranta anys, quan va començar a abandonar-se, quan va començar la 
gent a anar-se’n a altres barris, perquè Alcoi es va expandir, i no s’ha estat damunt durant 
molts anys. Aleshores, és un llast, una motxilla que portem darrere.

Hi ha altres coses, per exemple, ara tenim problemes amb el comerç, encara que és 
generalitzat en tot Alcoi, doncs potser tenim problemes en el Centre per este motiu; o 
problemes en Entença, perquè també fa molts anys que arrossega una problemàtica de 
trànsit, i no només de comerços sinó que a Entença, per exemple, els veïns també han 
hagut d’anar-se’n els que vivien en primeres plantes o en baixos. Aleshores, hem de tindre 
en compte que el que ha anat fent-se durant quaranta anys no va a poder solucionar-se en 
dos o en quatre.  

A voltes tenim poca responsabilitat i falta anàlisis. Jo podria dir, per exemple, en ordenances 
municipals que s’han fet, potser, no totes consensuades i ben estudiades que haurien 
d’haver-se fet, i després tenim problemes amb elles, en els pressupostos, en liquidacions 
municipals... que al final, no s’acaba d’explicar com funciona tot açò, i al final acabem votant 
una cosa per una crítica al govern i no pel que representa realment el document que estem 
aprovant, que després desemboca en demandes judicials, en despeses extraordinàries, etc.

Ens dediquem més a buscar culpables que a trobar solucions. I este és un problema que 
també ens du un poc a l’estat en què tenim la nostra ciutat. Jo crec que hauria de ser el 
primer, primerament anem a buscar solucions i després mirem de quina manera no es torna 
a repetir el que ha passat, no?

La implicació directa en els processos. Açò és un poc més de tots. Jo he vist processos 
participatius i processos dins de l’Ajuntament en què la participació és mínima, i aleshores, 
això també ens afecta en la presa de decisions després. 

Açò és una visió física de la ciutat que tenim, però també tinc una visió més social. Hi ha una 
crispació general per part de la gent. Açò també és un projecte de ciutat, o siga, no és 
només la llosa que es trenca o l’arbre que es partix o la brutícia que hi haja en un parc; sinó 
que la gent està crispada. La gent no viu contenta, la gent no està còmoda. Hi ha un 
descontent generalitzat, hi ha molt d’incivisme que va in crescendo. Açò també és un senyal 
que alguna cosa no estem fent bé, i que alguna cosa no funciona realment.
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Hi un desafecte als polítics, evidentment. Segurament tenim molta part de culpa; però també 
hi ha un desafecte a les associacions de veïns, on veus que realment la ciutadania no acaba 
d’entrar i no cala i no participa i no entra a valorar totes estes coses, que venen després a 
entrar en el tema de la participació, etc. ―Sr. Alcalde: Vaja acabant, senyor Martínez― Sí. 

Hi ha una desconnexió de la realitat d’algunes coses, que ens fa potser no centrar-se en els 
problemes importants i reals que tenim en la nostra població. Gràcies.

Sr. Abad, portaveu del Grup Municipal Vox: Buenas tardes a los todos los presentes y a 
quienes nos siguen por medio de las redes sociales. Tengo poco tiempo y no voy a poder 
manifestar todas nuestras inquietudes y quejas.

Primero quisiera poner en valor y dar mi apoyo a los argumentos que ayer escuchamos de 
mano de los representantes de los consejos como de las asociaciones vecinales.

Ayer quedó de manifiesto lo que todos ya conocemos, que la ciudad de Alcoy ha perdido y 
mucho en las últimas décadas, pues su imagen, apariencia y aspecto no gusta, no gusta ni a 
alcoyanos ni a visitantes, porque no es una ciudad atractiva, no atrae ni retiene a esa parte 
de la población descontenta por una u otras causas.

Las familias Alcoyanas, llevamos estos últimos dos años pasándolo muy mal, hemos sufrido 
el duro golpe de una pandemia.Y la nefasta gestión de unos y otros, por parte del gobierno 
central y autonómico, que en manos de la izquierda, han sumido al país, a la comunidad 
valenciana y Alcoy en la ruina y siguen empeñados en ello. 

La ciudad es el vivo reflejo de sus políticas, su cruzada climática está acabando con 
nuestros productores, con nuestra industria, el pequeño comercio y con el bienestar de los 
españoles y alcoyanos.

Señor Frances, volvió a decir ayer aquí que  su modelo de ciudad es una ciudad sostenible, 
resiliente, amigable, ecologista, etc… como lleva afirmando toda esta legislatura, que las 
políticas basadas en la agenda 2030 debería ser nuestro modelo de ciudad, nuestra forma 
de vivir y hasta nuestra forma de pensar y lo ha hecho dejándose llevar por las políticas 
suicídas y por la extorsión que la Unión Europea impone de facto sobre nuestros 
ayuntamientos, como se ha dicho, la zona de bajas emisiones es una condición para recibir 
subvenciones de Europa, una de entre tantas imposiciones. Pero ¿se han preguntado cuál 
es el precio? ¿Cuál ha sido el precio de la peatonalizacion? Pues les digo que el precio ha 
sido el bienestar de toda  la población alcoyana. Podemos compartir la finalidad, pero no los 
métodos ni sus políticas…

La ciudadania esta descontenta, como se reflejo ayer en la voz de los representantes de los 
consejos y asociaciones de vecinos. ¿Este es el modelo de libertad que queremos para los 
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alcoyanos? ¿el fundamentalismo climático? Señor Frances, se lo digo con todo el respeto, 
siento ser siempre el políticamente incorrecto.

Donde usted ve “oportunidades extraordinarias”, los ciudadanos sufren consecuencias. El 
carril bici, la integración de la  naturaleza en la ciudad, utilizar la peatonalizacion para bajar 
las emisiones de CO2, que disminuye en unas calles pero en otras aumenta, la falta de 
mantenimiento en las infraestructuras municipales, la falta de iluminación en zonas 
apartadas o no visibles, mal estado de  Columnas de alumbrado publico, deterioradas o que 
no funcionan, como en la zona baja del parque de la zona norte, aceras y calles muy 
alejadas y dejadas aunque hayan empezado ahora sus reparacione, actuaciones finalizadas 
que no se conservan y que se deterioran en poco tiempo, señalización vial e  informativa 
degradada o no visible; crecimiento de la arboleda viaria sin control, salvo podas no 
programadas. La falta de Limpieza viaria es visible… y la lista sigue y sigue como ayer se 
pudo escuchar.

Señor Frances, ayer habló de actuaciones en el polígono de la beniata, que, como otras 
tantas, ha quedado desierta; habló del plan general de ordenación urbana, que a saber para 
cuando llega; también de recuperar espacio publico, pero no dijo como lo van a mantener o 
quien; de una ciudad sin vehículos, integrar la naturaleza en la ciudad. Y vuelvo a preguntar, 
¿cómo lo van a mantener?, si no son capaces de cuidar y mantener los parques y jardines 
públicos de la ciudad.

Reconoció que el aumento de las partidas en mantenimiento son insuficientes pero no cesan 
en su empeño de continuar realizando actuaciones que necesitan de un alto coste en 
mantenimiento y por lo tanto quedan abandonadas. 

También mencionó la recuperación del rio. Parece que no pasea cerca de su cauce desde 
hace tiempo, para poder ver con sus propios ojos en que condiciones se encuentra, si quiere 
le puedo dejar mis famosas gafas de VOX.

Estas y como otras muchas inquietudes las hemos manifestado con preocupación y se nos 
ha tachado de exagerados.

Estoy de acuerdo que entre todos debemos trabajar por Alcoy, de eso no cabe la menor 
duda, pero mientras sus políticas se basen en imposiciones climáticas, por la union europea, 
republica y países catalanes, Alcoy continuará con un futuro incierto.

Muchas Gracias.

Sr. González, portaveu del Grup Municipal Guanyar Alcoi: Bon dia a les persones que 
ens segueixen per les xarxes i a les ací presents, gràcies per atendre. 

Vull començar incidint que el que s’ha plantejat ací des del govern sembla més un acte 
electoral per a lluir de candidat a les eleccions del maig que ve, que no un debat. Perquè un 
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debat no és una successió de monòlegs amb el temps pautat i sense massa capacitat de 
rèplica per a alguns, com s’ha plantejat des del PSOE i on la resta, altres formacions i 
societat civil som simples figurants. Un debat és una reflexió col·lectiva, una conversa. Però 
bé, entenem que potser alguns tenen por d’això. Perquè seria més fàcil així desmuntar el 
relat d’èxit i Alcoi com a referent. Una cançó que ens sona d’altres governs passats a Alcoi.

Ahir el candidat del PSOE començava la seua intervenció dient que este debat de l’estat de 
la ciutat era més enriquidor que en anteriors ocasions perquè a diferència d’altres ocasions 
incorporàvem les veus dels diferents consells de participació de la ciutat.

Nosaltres creiem que podríem haver escoltat més veus encara. I tot i que se’ns acceptà la 
proposta en la Junta de Portaveus de fer una crida oberta perquè els col·lectius no 
representats en cap consell pogueren intervindre, açò no s’ha fet. No ens estranya massa, 
este govern parla molt de participació i de escoltar la ciutadania, però sols quan està obligat, 
quan li convé i com li convé.

Una mostra és que la majoria de consells ahir van criticar que se’ls havia avisat amb molt 
poc de temps per a deliberar entre els seus membres i preparar les seues intervencions. Si 
la participació fora un interés real, se’ls haguera informat amb més temps.

Així i tot per part dels Consells i de les associacions veïnals es van desenvolupar diversos 
discursos on vam escoltar entre altres coses:

- Queixes per deficiències al transport urbà, desigualtats en el repartiment dels pressupostos 
en esports, abandonament i desaprofitament d’infraestructures, deficiències en la 
comunicació dels anuncis de l’Ajuntament, falta de retorn d’informació en la participació, 
condicions deficients al Centre Cultural o el Teatre Principal, complicacions dels col·lectius 
per a rebre les ajudes a temps, manteniment insuficient i actuacions en accessibilitat també 
insuficients.

- Vam sentir que era necessari pacificar el trànsit arreu de la ciutat, actuar per a reduir la 
contaminació acústica, atmosfèrica i lumínica, ampliar i millorar els processos participatius 
per a propiciar la participació real i democràtica de la ciutadania.

- Vam sentir que les inversions dels fons europeus són positives, però s’ha de buscar crear i 
consolidar llocs d’ocupació de qualitat i evitar la temporalitat.

- I que hi havia una sensació general de desmotivació pel mal desenvolupament d’alguns 
consells, que les idees inicials són bones però la gestió deficient.

I estes demandes i altres crítiques no venien de nosaltres, però des de Guanyar Alcoi hem 
estat reivindicant-les des de fa anys i moltes vegades se’ns acusa de fer-ho amb interessos 
partidistes o per a perjudicar el govern. I ahir vam vore que no és així, que no es sols cosa 
nostra.
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Perquè ahir, el primer discurs del candidat del PSOE va mostrar la seua realitat d’Alcoi, però 
atenent les reivindicacions, suggeriments i propostes dels consells i veïnat haurà vist que el 
seu discurs no reflecteix les inquietuds i necessitats de la ciutadania.

A més, a l’hora de plantejar dades, el govern juga al que els interessa, plantegen dades de 
renda mitjana, però no de desigualtat, o planteja xifres d’inversions en accessibilitat, però 
incloent-hi la despesa d’obres més grans.

Ahir se’ns venia tot el que havia guanyat Alcoi com a ciutat i ens n’alegrem molt, de veritat, 
però creiem que és just també dir tot el que ha perdut.

Perquè en estos últims 20 anys Alcoi s’ha estancat i fins i tot ha entrat en decadència.

Veiem com les iniciatives transformadores són dutes a terme per organitzacions alienes a 
l’Ajuntament com la UPV, la UA o Aitex, i el govern s’ha dedicat a ser un espectador de la 
transformació i revitalització que necessita Alcoi.

I aquelles iniciatives que necessiten de l’impuls municipal no es duen a terme:

 la més que necessària transformació de l’Hospital d’Alcoi en un hospital general amb 
tots els serveis necessaris per a la gent de les nostres comarques, unida a una 
estratègia perquè la UA aposte per Alcoi com a ciutat on es desenvolupen estudis 
universitaris en infermeria i altres graus de caràcter sanitari;

 una estratègia industrial amb la qual es potencie la reconversió cap a empreses més 
sostenibles i competitives;

 que s’adapte a les nostres característiques com a ciutat i que a més puga donar 
serveis industrials i d’alta tecnologia a les empreses que tenim a Alcoi i a les 
comarques. I hi ha nous espais industrials que treballen l’alta tecnologia compatibles 
amb zones residencials -espais d’antigues fàbriques i illes on ara hi ha magatzems i 
amplis espais inutilitzats, per exemple: la zona del carrer Enginyer Vilaplana i 
Reconquesta és un exemple.

 que es deixen de donar almoines a les persones emprenedores amb bons projectes i 
apostar decididament per ells, per acompanyar-los i per finançar els seus projectes, 
és a dir, que l’Ajuntament siga propulsor de projectes d’interés tecnològic i innovador 
mitjançant una agència d’inversió municipal amb capital públic i privat…

 la necessària unió de l’estació d’Alcoi i el tren de rodalia, mitja distància i 
mercaderies amb Alacant com a mètode més que necessari de vertebració del 
territori valencià i de desenvolupament econòmic i industrial. Perquè la millora del 
tren a València hauria d’haver-se solucionat fa 20 anys, anem 20 anys enrere i ara 
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estem vantant-nos de que ens arreglen la via per a arribar 10 minuts abans a 
València i que no pegue tants sacsons…

 Hem perdut oportunitats com la de fer un pla de revitalització del centre històric i ja 
veiem com de degradat està.

 Tampoc hi ha cap pla cultural que poguera fer d’Alcoi un nucli de creació i producció 
cultural.

En general, es treballa per a solucionar el dia a dia d’Alcoi, però el que a Alcoi realment li 
falta és una visió de ciutat sense pensar en legislatures, el que volem que siga Alcoi d’ací a 
vint o trenta anys.

 una ciutat que cuide les persones, potenciant la formació en cures i reivindicant  
noves infraestructures sociosanitàries: una nova residència per a gent major i 
dependents atenent a l’envelliment de la població i a la necessitat de donar el dret 
d’un envelliment digne i actiu a les nostres persones majors i dependents.

 que l’assistència a domicili arribe a més gent i siga pública, perquè és un dret no una 
manera d’enriquir empreses. 

 que els nostres xiquets i xiquetes puguen accedir a escoles amb espais segurs i 
lliures de cotxes i fums. 

 que puguen fer servir el bus de manera autònoma i segura.

 en definitiva, plantejar una ciutat més sana i amable, més verda i accessible, amb 
més arbres als carrers, amb menys cotxes i motos, però no fent una zona de baixes 
emissions i després fent pàrquings a cada solar per a atraure cotxes, sinó dissuadint 
de l’ús del cotxe per dins de la ciutat i facilitant els espais de convivència i moure’s a 
peu.

 I amb una estratègia energètica, no només per als edificis públics, promovent les 
comunitats energètiques per als barris i comunitats de veïns.

Però clar, tot açò és complicat si ens passem els anys venent projectes i anunciant solucions 
que mai no arriben. Quantes voltes hem escoltat anunciar:

 la solució dels problemes del Santiago Payà, 

 la construcció del pont de Serelles i el dipòsit d’aigua, 

 la reforma de la Rosaleda, amb una sentència no complida des de fa 15 anys, 

 la solució dels problemes a la Beniata, 
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 la reforma de la plaça d’Al-Azraq, 

 l’actuació a la Colònia d’Aviació, promesa electoral del 2015

 el Pla General d’Ordenació Urbana, que l’actual vigent és del 89, 

 o fins i tot Rodes, que després de tres legislatures prometent-ho, al final l’any que ve 
s’acabarà, clar. 

Ara anunciem parcs científics també, per a vendre de nou que serem referents de la 
innovació com des de fa dos legislatures que estem venent-ho. Però, amb tot, haurem 
passat anys i anys venent projectes que no arriben mai o arriben tard.

Nosaltres creiem que no podem continuar així. Gràcies.

Sr. Santiago, portaveu del Grup Municipal Podem: Bona vesprada a tot el món. 

Abans de començar, m’agradaria traslladar l’agraïment de Podem als diferents consells de la 
ciutat per la seva tasca. Això sí, hem trobat a faltar el Consell Local de Medi Ambient ... que 
sembla que no acaba d’arrancar mai, tal com des de Podem hem anat proposant al llarg de 
la legislatura.

I, dit això, des de Podem anem a estructurar la intervenció en base a 3 eixos. 

El PRIMER eix parlarà sobre les potencialitats i debilitats d’Alcoi, la proposta de ciutat que 
treballem des de PODEM i els reptes del futur.

EN EL SEGON EIX, intentarem contestar de forma breu als diferents Consells de la ciutat i 
associacions veïnals.

I EN EL TERCER, anunciarem un seguit d’iniciatives, A MANERA DE PINZELLADES 
programàtiques, que ens ajudaran a entendre el nostre projecte de ciutat.

Pel que respecta al primer eix, des de Podem sempre hem tingut present que Alcoi és una 
ciutat amb una idiosincràsia marcada. Amb un teixit associatiu envejable, amb un patrimoni 
històric i mediambiental característic i un teixit industrial consolidat, tot i les dificultats 
actuals.

A partir d’ací hem treballat per fer de la nostra ciutat un espai millor i de futur sobre la base 
de 5 línies estratègiques:

La primera, per a potenciar un Alcoi sostenible partint de propostes vinculades a la transició 
ecològica, l’economia circular, la mobilitat urbana sostenible i el benestar animal i protecció 
del nostre entorn. 
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Per això, no tenim cap dubte que els reptes del futur de la ciutat passen per fer-li front a la 
crisi ecològica i a l’augment de les desigualtats socials.  

Reptes que requereixen una perspectiva a llarg termini i canvis en la nostra relació amb 
l’entorn, el nostre model productiu i de consum.

Necessitem afrontar, per tant, amb garanties aquests nous desafiaments que ens han 
d’ajudar a crear riquesa, benestar i, sobretot, seguretat per als nostres veïns i veïnes. I, 
sobretot, poder combatre amb propostes la pobresa energètica.

Al mateix temps, també proposem iniciatives concretes com la millora del transport públic, 
alternatives de mobilitat sostenible i la conversió en zona de vianants del Centre. A la qual 
sempre hem donat suport, però hem denunciat la falta d’un procés de participació ciutadana 
més ampli. Demanant també una comissió de seguiment que no es convoca.

La segona línia estratègica està vinculada a fer d’Alcoi una ciutat intergeneracional i 
educativa.

Entenem que és de vital importància avançar en les polítiques de joventut que ens ajuden a 
garantir la igualtat d’oportunitats a les noves generacions. Acabant amb la precarietat 
laboral, facilitant l’accés a l’habitatge, potenciant l’oci alternatiu i garantint la participació dels 
més joves en la seva ciutat.

De la mateixa manera, que entenem que hem de reforçar els programes d’envelliment actiu 
per facilitar a la gent gran que puga formar part de la vida social de la seva ciutat d’una 
forma activa. Que hem de redoblar esforços econòmics per a implementar l’accessibilitat 
universal a través del Pla Integral d’Accessibilitat. I que hem de continuar treballant per 
acabar amb les barreres auditives. 

Malauradament, hui en dia, encara queda molt camí per recórrer. I els recursos que es 
destinen no són del tot suficients.

La tercera línia estratègica passa per un Alcoi feminista. Evidentment, incloent-hi la 
perspectiva de gènere en les polítiques públiques i, sobretot, posant la vida al centre de les 
decisions polítiques.

I tot i que s’està treballant per part del govern municipal .... hui en dia encara no disposem 
del nou Pla d’igualtat. Caducat des de fa més de 3 anys.

La quarta línia estratègica està vinculada a la recuperació i conservació del patrimoni cultural 
i històric – com la casa de 2 claus - i a l’esport.

No tenim cap dubte que el potencial cultural de la nostra ciutat és enorme, i que l’obligació 
de les administracions públiques és fer-la accessible a la màxima gent possible. Per això, 
des de Podem entenem que ha de ser una prioritat descentralitzar la cultura i fer-la arribar 
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als barris millorant infraestructures ja existents, creant-ne de noves i amb una programació 
més àmplia d’activitats al carrer. Una assignatura que des de Podem entenem queda 
pendent per part d’aquest govern.

De la mateixa manera, sabem que Alcoi és capdavantera en l’esport. I que si volem 
continuar sent un referent és imprescindible que s’inverteixi en la creació de noves 
infraestructures poliesportives. 

I la cinquena, per a tindre un Alcoi ple d’oportunitats, amb propostes per a fomentar la 
indústria, recuperar el teixit productiu, consolidar llocs de treball, potenciar el comerç local i 
de proximitat i recuperant i millorant els serveis públics.

Sens dubte, Alcoi és una ciutat industrial i emprenedora. I si volem treballar per la promoció 
econòmica  –amb el principal objectiu de poder viure una vida digna–  és imprescindible que 
continuem avançant de la mà tots els agents implicats ... teixit empresarial, ciutadania i 
administració pública per encapçalar la creació de llocs de treball, estables i, sobretot, de 
qualitat.

Per tant, amb aquest full de ruta, hem intentat ser una ferramenta útil per a la ciutadania, 
estirant els horitzons del govern municipal per arribar on ells no arriben. I sobretot per estirar 
de la nostra ciutat per a tindre l’Alcoi que ens mereixem.

Respecta del SEGON EIX de la meva intervenció, ara compartiré reflexions i propostes amb 
els membres dels diferents consells que han participat d’aquest espai.

La portaveu del Consell de Benestar Social, entre altres aspectes, destacava la falta de 
neteja de la ciutat, la falta de control dels coloms per una qüestió de salut pública i aspectes 
vinculats a la salut mental.

Doncs bé, des de Podem hem proposat iniciatives per a reforçar la neteja de la ciutat, la 
millora i el manteniment ordinari d’aquesta i dels nostres parcs i jardins. També hem 
proposat una iniciativa per a la gestió ètica de coloms i allunyar-los d’aquesta manera del 
centre de la nostra ciutat. Propostes acceptades pel govern que, en la majoria dels casos, 
s’estan duent a terme.

Malauradament, la proposta per ampliar el servei d’atenció psicològica gratuïta als joves 
entre 12 i 30 anys, a tota la ciutadania, no va ser acceptada pel govern municipal.

D’esports, entre d’altres punts, es destacava la falta de noves infraestructures per a la 
pràctica poliesportiva. Des de Podem anem a proposar l’adequació d’una nau industrial per 
a aquest fi. Ens sembla imprescindible si volem continuar sent capdavanters. 

Del Consell d’Infància i Adolescència, vull rescatar la necessitat que tenim des de les 
administracions públiques, com l’Ajuntament,  a l’hora de reforçar els processos participatius 
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i aproximar l’Ajuntament a la gent. Facilitant els espais per a la presa de decisions i 
seguiment de les propostes acceptades.

Respecte del Consell de Cultura, entenem que s’han de destinar els recursos que facin falta 
per a evitar que les bones expectatives per a realitzar projectes culturals es converteixen en 
frustracions per la falta de suport. Aquest és el principi del final d’un espai que defensem.

Respecte del Consell Econòmic i social, vull dir que és compartit per Podem la necessitat de 
millorar els accessos als Polígons industrials, modernitzar-los i incrementar el sòl industrial 
de la nostra ciutat. 

Una estratègia integral que entenem ha d’anar de la mà, també, de la iniciativa del polígon 
mancomunat. I que Alcoi ha de tindre, evidentment, un paper protagonista en això.

Igual que compartim que hem de reforçar les infraestructures d’Alcoi, com la línia Alcoi- 
Xàtiva i revertir, que també es va parlar ahir, l'infrafinançament crònic que pateix la nostra 
terra.

I, per acabar, amb les associacions veïnals compartim la necessitat d’ampliar les partides 
per al manteniment de la ciutat, la millora dels processos participatius i el reforç de les 
partides en accessibilitat. Gràcies.

Sr. Rosa García, portaveu del Grup Municipal Ciudadanos Muchas gracias, Sr Alcalde, y 
muchas gracias a todos los presentes, los que nos siguen a través de internet. 

Voy  a coincidir en algún momento con lo expresado ayer  por los distintos Consells de la 
ciudad y también con las asociaciones de vecinos, y eso será señal de que todos estamos 
alineados y hablando de lo mismo cuando se trata de nuestra ciudad. Ojalá que este debate 
estos dos días sirvan, sino para que nos hagan caso a nosotros, a los grupos políticos, para  
que sí que tomen más en cuenta las reivindicaciones que se hicieron ayer, porque mejor nos 
iría.

Mi intervención sobre el estado de la ciudad tratará de ser una radiografía sobre la situación 
de Alcoy, y deberá servir como un diagnóstico de lo que sucede en nuestro municipio. Por 
eso, no quisiera centrarlo en echar en cara al gobierno sus incumplimientos electorales, sino 
en las posibles medidas concretas que sirvan para la mejora de nuestra ciudad.

Basta un solo dato para resumir la situación en la que se encuentra nuestra ciudad, porque 
es el indicador de la magnitud económica y social que sostiene a todas las demás: el 
empleo

Alcoy cerró el año 2021 con 4.798 personas paradas y nuestro último dato, septiembre de 
2022 es de 4754, un crecimiento de empleo tan débil, que se puede decir que nos 
encontramos ante un evidente estancamiento.
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Es por tanto la falta de ocupación el problema fundamental que nos encontramos. Sin 
empresas, no habrá empleo. Esto es obvio, pero ante ciertos discursos que demonizan la 
iniciativa privada no viene mal subrayarlo. Por eso es necesario que el gobierno municipal 
mire menos a su izquierda, porque tras tres legislaturas sus políticas no están funcionando. 
Esto no lo decimos solo nosotros, sino que lo denuncian al menos la mitad de los 
empresarios y de los trabajadores del sector industrial de Alcoy. En un estudio encargado 
por ustedes, señores del gobierno, a la Cámara de Comercio, donde se concluye que la falta 
de apoyo del ayuntamiento es el principal problema al que se enfrentan. E igualmente lo 
dicen los datos, Alcoy ha perdido el 18% de las industrias desde 2012, todo bajo la gestión 
socialista.

Por ello urge tomar medidas. Desde Ciudadanos proponemos una revisión de la política 
fiscal, rebajando el Impuesto de Actividades Económicas y bonificando la creación de 
empleo, además de un desbloqueo inmediato del Plan General de Ordenación Urbana, 
documento imprescindible para dotar a nuestra ciudad de suelo industrial de calidad, que 
pueda atraer empresas a nuestra ciudad y afianzar las que ya se encuentran instaladas, 
pero como urgencia, evitar que se sigan marchando más empresas fuera de nuestra ciudad.

Quiero hablar ahora de urbanismo. En enero de 2020, tras más de ocho años de gobierno y 
ello como consecuencia de los derrumbes ocasionados por la Borrasca Gloria. El gobierno 
municipal tomó conciencia del deterioro de muchos edificios de nuestro casco histórico. 
Hasta ese momento funcionábamos con una ordenanza de Inspección Técnica de Edificios 
obsoleta e ineficaz, que tuvo que ser mejorada en 2021 con una nueva adaptada a la 
normativa autonómica, donde se incluyó a instancia de Ciudadanos, la creación de un 
registro de los solares y edificios a rehabilitar, instrumento muy eficaz si se sabe utilizar.                                                                                                                   

Alcoy necesita unas políticas decididas en materia de renovación, regeneración y 
rehabilitación urbana, respecto a las cuales Ciudadanos ha estado especialmente activo, 
proponiendo la inclusión de partidas presupuestarias al respecto, como demolición a cargo 
de terceros, medidas de revisión visual de balcones y fachadas, ayudas para adaptar a 
normativas de accesibilidad tanto edificios como locales comerciales, etc… Todas ellas 
aceptadas y puestas en marcha por el gobierno municipal, lo cual agradecemos esperando 
que se siga trabajando activamente en esta dirección.

Tampoco podemos hablar de casco histórico sin hablar de la ORDENANZA DE 
PEATONALIZACIÓN. A nuestro juicio, el mayor error que se ha cometido en la presente 
legislatura. Desde un primer momento Ciudadanos fue el único grupo que se mostró 
contrario a la peatonalización del centro tal como estaba planteada. Hoy podemos decir, que 
el tiempo ha demostrado que nuestra postura inicial era la correcta, porque este proceso de 
peatonalización es un auténtico desastre. Desde la puesta en marcha de la ordenanza, 
consistente únicamente en  cortar el tráfico en determinadas calles, lo que se ha conseguido 
es hacer del centro un lugar más incómodo para vivir y para acceder desde otros barrios de 
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la ciudad. Con una actividad comercial estancada, ya que la ordenanza no ha venido 
acompañada de medidas efectivas de promoción o ayuda a los comercios, y en cuanto a las 
emisiones, el resultado es lógico, ha disminuido en las calles donde se ha cortado el tráfico, 
como bien nos recuerda el gobierno local, olvidando contarnos que han aumentado donde 
este se ha visto incrementado. Un ejemplo son las calles Torremanzanas y Casablanca, 
cuyos vecinos, hasta este momento, han sido los más perjudicados.

Por ello, volvemos a solicitar aquí y ahora la derogación de esta ordenanza, para que se 
aborde, esta vez sí, con el consenso de vecinos, agentes sociales, comerciantes y 
asociaciones.

Enlazado a la peatonalización está el problema de la accesibilidad. Es cierto que contamos 
con el primer plan de accesibilidad de la Comunidad Valenciana, y que existe un 
compromiso por parte del gobierno municipal en este sentido, pero desde mi partido 
entendemos que, por su orografía, la accesibilidad es una prioridad en nuestra ciudad. Sin 
embargo, esto no se refleja en dotación económica en los presupuestos. Es cierto que 
existen más circunstancias que atender, pero 500.000€ anuales, nos parece una cantidad 
insuficiente. Por ello voy a anunciar hoy, que una de nuestras exigencias para aprobar el 
presupuesto municipal del ejercicio 2023, será un incremento significativo en la cantidad 
económica destinada a accesibilidad.

Otra cuestión sobre la que solicitamos una explicación, es qué sucede con el PLA 
EDIFICANT con el que se iban a reformar los institutos Andreu Sempere, Cotes Baixes, 
Pare Vitória y construir una escuela infantil en el partidor. De momento, sólo se ha iniciado el 
proceso de reforma del Andreu Sempere, por cierto, recordemos la falta de empresas que 
quisieran acometer esta remodelación en las condiciones con las que fueron licitadas. Y no 
es que quiera basar este debate en los incumplimientos de las promesas del gobierno de 
Antonio Francés, como decía al inicio de la intervención, pero es mi obligación traer el 
asunto al debate y exigir un desbloqueo inmediato de estas reformas –esta en concreto se 
remonta al año 2017– porque nos preocupa la educación de niños y jóvenes, y que los 
institutos y colegios tengan las mejores infraestructuras.

Es cierto también –y sin que sirva de excusa, como mucho de atenuante,  porque gobiernan 
la ciudad desde el año 2011– que durante la presente legislatura han tenido que gestionar 
una pandemia. Una circunstancia sin precedentes que ha lastrado su acción de gobierno, y 
además pienso que han gestionado bien en cuanto al funcionamiento de servicios públicos, 
servicios sociales, atención al ciudadano, protocolos de vacunación y todos los problemas 
con los que tuvieron que lidiar. No obstante, sus políticas sociales están fracasando 
estrepitosamente en algunos aspectos, como por ejemplo la vivienda social. No es admisible 
–con observatorio de la vivienda incluido– que una de cada tres viviendas sociales en Alcoy 
no sean habitables y que durante el año pasado solo se pudiesen atender 10 de 204 
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peticiones. Algo está fallando y esto no se puede achacar, exclusivamente, a sus socios de 
gobierno en política de vivienda.

Después continuaré. Gracias.

Sr. Ivorra, portaveu del Grup Municipal Compromís Alcoi: Gràcies, senyor alcalde, bona 
vesprada a totes i tots.

Assistírem ahir a un debat amb els consells, que són les que treballen a peu de carrer, i 
apreciàrem una clara decepció davant la gestió d’aquest govern, i sembla que prou 
allunyada de la visió que ens donà el Sr. Alcalde.

És l’època que Alcoi està rebent més fons per a Benestar Social de la història d’aquesta 
ciutat. És d’agrair l’esforç de la Conselleria de Polítiques Inclusives, capitanejada per 
Compromís (a pesar que els pese a alguns), doncs la Conselleria creu en Alcoi i a més ho 
demostra amb les inversions; pràcticament s’ha quadruplicat la partida i s’ha triplicat el 
personal, gràcies a la Conselleria, i tot i això, quan arriben els diners a aquest Ajuntament, 
acaben diluint-se per una mala gestió de la Regidoria, i Alcoi està sent molt poc efectiu. Com 
a exemple parlarem de la problemàtica, cada vegada major, de les addiccions al joc, 
sobretot en menors, o els problemes d’accés tecnològic o la soledat de la gent gran.

Se’ls omplí la boca afirmant que Alcoi és la tercera ciutat amb més habitatges socials, i en 
realitat tenim el mateix nombre d’habitatges des de fa 30 anys! I els barris socials i els 
ecobarris, anunciats des de fa anys, encara no han arribat, tot i això, amb aquestes 
iniciatives tindran el suport de Compromís, juntament amb les propostes que ja els hem 
plantejat, perquè el benestar social sempre serà una de les nostres prioritats. I és per això 
que ens alegra que s’haja acceptat la proposta de Compromís d’augmentar la partida 
d’ajudes a famílies vulnerables de 75 € a 150 € mensuals per a ajudar les famílies que 
ingressen menys de 14.000 € anuals. Ara tan sols falta que lliguen aquest punt de 
l’ordenança amb el SMI.

Alcoi ha de ser una vertadera capital comarcal: un centre atractiu, ara no ho és, on la gent 
vulga vindre a viure, i no ens coste tant aconseguir personal sanitari especialitzat. El nostre 
hospital ha de ser, no tan sols un centre sanitari, ha de ser un pol atractiu i generador de 
vida i treball. A Compromís hem denunciat en diferents ocasions els problemes d’insalubritat 
dels nostres carrers, problemes amb coloms i els gats, tema del qual vostés han fet burla i 
que ara els diferents consells els han tornat a recordar; això també és salut.

A Alcoi formem grans tècnics i artistes, gràcies a la nostra Universitat i centres formatius, 
però no som capaços de fer que els nostres fills tinguen futur a la nostra ciutat, som una 
ciutat exportadora de talent, i es perquè aquest govern no ha vist mai la cultura com una 
pota generadora de llocs de treball, com un eix econòmic, i tampoc no ha fet res per a crear 
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un ambient propici, ambiental i energètic per tal que les empreses tecnològiques vegen la 
nostra ciutat com una possible seu. 

Alcoi no tindrà futur sense un teixit industrial potent, teixit creat entre les indústries 
tradicionals i les noves indústries tecnològiques.  

Segons l’alcalde, ha augmentat en un 13% el nombre de treballadors a la indústria, tot i que 
el mateix alcalde reconeix que el nombre d’indústries ha disminuït a la ciutat. Això demostra 
que aquestes persones treballen en empreses de fora, hem de potenciar la indústria. No 
s’ha ajudat suficientment les empreses existents, no s’han potenciat millores energètiques 
locals per tal d’evitar els actuals ERTOS; els recordem que els hem fet propostes per ser 
més eficients, però, com sempre, han quedat al calaix. 

Nosaltres volem una ciutat industrial, moderna i sostenible, on els nostres joves puguen 
formar-se i posteriorment exercir, i per això apostem per ells. Deixem de ser exportadors de 
talent, siguem creadors i contenidors de talent: necessitem una cultura potent i generadora 
de riquesa, no tenim suficients espais culturals i els que tenim estan en males condicions 
(Principal i Centre Cultural); a més a més, moltes propostes culturals no es materialitzen per 
manca de personal com va quedar palés ahir en el Consell. La cultura és un motor 
econòmic, no una despesa. Compromís aposta pel teixit industrial, recordem que les ciutats 
industrials tenen un PIB superior a aquelles on la base econòmica són els serveis. 
Necessitem el polígon mancomunat ja.

El medi ambient és un dels eixos de l’economia i una de les preocupacions dels ciutadans, 
la nostra ciutat és privilegiada, tenim els parcs naturals a peu de carrer, a peu de polígon, i 
les actituds incíviques d’uns pocs les paguem tots. Portem tota la legislatura parlant 
d’abocadors il·legals, i si parlem dels abocaments al riu de les aigües fecals, que no s’han 
controlat, dels retenidors de sòlids per evitar que la brutícia acabe al riu, aprovats la 
legislatura passada i no realitzats, ens adonem que vostés no s’han pres seriosament el 
nostre medi ambient. Les podes dels arbres i destrucció de nius en temporada de cria, així 
com la plastificació dels parcs han sigut denunciats reiteradament pel veïnat. Des de 
Compromís pensem que una ciutat sostenible és una ciutat més amable, que lluita contra el 
canvi climàtic i busca fer més fàcil la vida dels seus ciutadans, Alcoi necessita millores clares 
d’accessibilitat i una naturalització real de la ciutat, una ciutat igualitària i sostenible 
energèticament, que a més a més garanteix l’accés a l’energia dels seus habitants.

I l’accessibilitat i la lluita contra el canvi climàtic, passen per un transport urbà sostenible, 
públic i de qualitat, i amb majors freqüències. Alcoi necessita un servei de bus que arribe als 
polígons i que s’adapte als horaris dels treballadors, i no tan sols dins d’Alcoi, cal vertebrar el 
transport públic de la comarca, per a poder accedir a serveis, i també als diferents llocs de 
treball situats en totes les poblacions. És urgent millorar les comunicacions amb València i 
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Alacant, i això es tradueix en un bon servei de tren, i fins i tot, incloure la nostra xarxa a les 
proves d’hidrogen.

En resum: des de Compromís pensem que no es tracta de llevar cotxes dels carrers, es 
tracta de substituir-los, per això fa anys que defensem una millora del nostre tren i el nostre 
servei de bus que realment millore el dia a dia de les persones. Defensem un servei de 
neteja en condicions, és el contracte més elevat, hem de tindre els nostres carrers nets, i a 
més a més aprofitar la nostra brossa, que val diners, i que ben gestionada i reciclada, pot 
abaixar l’impost que paguem de la brossa. No repetirem les queixes sobre el manteniment 
de la ciutat, són de sobra conegudes, i tots estan dient-ho.

I és que el problema és la poca efectivitat de les accions que ha realitzat aquest govern a 
causa d’una mala gestió, i tot i això des de Compromís portem dues legislatures donant-li al 
govern de Toni Francés el nostre suport als pressupostos, donant-li un vot de confiança, no 
perquè veiem que ho estiguen fent bé, que estem veient que no, perquè no volem que 
aquesta ciutat acabe i arribe a governar la dreta i l’extrema dreta per culpa de la poca 
efectivitat del seu govern. I no s’equivoquen, si la dreta i l’extrema dreta acaben governant 
aquesta ciutat, vostés en seran els responsables.

A Compromís ho tenim clar, el futur d’Alcoi és industrial, tecnològic i cultural, perquè Alcoi 
mereix futur. Gràcies.

Sr. Ruiz, portaveu del Grup Municipal del Partido Popular: Bona vesprada. En primer 
lloc vull donar les gràcies al senyor alcalde per la convocatòria d’aquest debat reclamat pel 
Partit Popular des de l’any 2019. Per fi tenim almenys un primer debat. En el meu cas, 
primer i últim debat, ja que saben que els actuals dirigents del meu partit, han decidit, sense 
més explicacions, posar-me data de caducitat. 

En segon lloc vull agrair la participació de les entitats i col·lectius que han posat veu a la 
societat alcoiana en aquest debat. En concret, volem donar l’enhorabona i les gràcies, en 
nom del meu grup, perquè ha sigut un autèntic plaer treballar al vostre costat. Treballar 
durant aquesta legislatura per millorar la nostra ciutat. Ha sigut i, per descomptat, serà, 
perquè la legislatura continua i continuarem treballant en defensa dels interessos dels 
alcoians, que, a diferència del responsables del meu partit, no ens han retirat la confiança.

Començaré amb un repte prioritari, que el Consell Econòmic i Social va qualificar ahir com 
“vital”: la creació de nou sòl industrial. És la resposta que reclamen els agents socials a la 
situació econòmica d’Alcoi.

La taxa d’atur està 4 punts i mig per damunt que l’any 2007, abans que esclatara la gran 
crisi financera de 2008. 
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Des del 2012 hem perdut el 18,8 % de les nostres indústries. I segons dades de la Seguretat 
Social, només el 21,9 % dels treballadors d’Alcoi ho fan al sector industrial enfront del 
50,8 % d’Ibi, el 45 % de Muro o el 38,3 % de Cocentaina. 

No podem quedar-nos impassibles i no atendre les demandes dels empresaris. Per això 
proposem al Govern, dins del Pacte pel Sòl Industrial que els vam oferir i que vam acordar 
aquest mateix any al saló de plenaris, agilitzar l’estudi per localitzar espais d’activitat 
econòmica. Hem de ser ambiciosos i analitzar amb valentia les zones que permeten generar 
una gran superfície que garantisca el futur industrial i econòmic d’Alcoi durant les properes 
dècades. 

Com vam escoltar ahir en diverses veus dels representants dels diferents consells, els 
alcoians volen oportunitats. 

Volem una ciutat on la faena siga la via d’eixir de la pobresa i no les ajudes d’emergència a 
les quals els nostres veïns han d’acudir forçosament per falta d’alternatives.

Hem de reaccionar davant xifres del mateix Ajuntament que són dramàtiques: 10.029 
alcoians tenen una renda per davall del llindar de pobresa. I 12.985 estan en risc d’exclusió 
social.

La política per combatre la pobresa no pot centrar-se exclusivament en ajudes. Actualment, 
l’Ajuntament d’Alcoi triplica les ajudes d’emergència que la Generalitat considera que, per 
població, hauria d’oferir Alcoi. 

Vanagloriar-se de la necessitat d’oferir ajudes d’emergència o que el departament de 
l’Ajuntament que més creix en personal és el de Benestar Social no és més que admetre i 
reconèixer la precària situació econòmica de la ciutat. Hem d’aconseguir que eixes ajudes 
deixen de ser cada vegada més necessàries i destinar els recursos de Benestar Social no a 
combatre la misèria, amb la que volem òbviament acabar, sinó a ajudar les entitats que 
treballen en l’àmbit sociosanitari.

Eixe canvi de model el podrem aconseguir apostant per la indústria. Generant oportunitats 
de treball. Amb eixe gran objectiu li demanem el compromís perquè l’estudi de nou sòl 
industrial estiga damunt de la taula abans de final de legislatura.

Millorar l’economia és clau per a frenar la pèrdua de població i l’èxode de joves.

Alcoi és l’únic municipi de més de 20.000 habitants de les Comarques Centrals que ha 
perdut població en els últims 30 anys. Localitats costaneres, però també d’interior, com Ibi, 
Ontinyent o Xàtiva, han crescut demogràficament en eixe període. I mentrestant, Alcoi ha 
passat de 66.000 habitants a menys de 60.000.

I no anem a fer res? No anem a abordar aquest problema?
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En tres dècades, la població jove ha disminuït en 12.000 persones. 12.000. En el mateix 
període, la població de més de 40 anys ha crescut en 6.000. La conclusió és tan trista com 
evident: els joves se’n van i cada vegada tenim una població més envellida.

Ho diem nosaltres, ho diuen els veïns, però també ho diu un estudi de l’Ajuntament d’Alcoi:

“Hay una clara emigración de la mano de obra hacia otros municipios donde los jóvenes 
encuentran más posibilidades de acceder al mercado de trabajo”.

No podem mirar cap a un altre costat. Pensem en l’angoixa de tants pares i mares 
preocupats pel futur dels seus fills. Ens oferim a treballar mesures que de forma 
complementària a la creació de sòl industrial incentiven la natalitat, fixen a la població jove i 
atraguen nous veïns. 

Recuperar població és, a més, vital per a donar-li futur al sector comercial. L’Alameda té el 
22 % dels locals tancats, 5 punts més que al 2019. El Camí té sense ús quasi la meitat dels 
locals: 41 de 88. Entença, després de malgastar 2 milions d’euros en la seua reforma, té el 
42 % dels locals buits, un 10% més que abans de convertir-se en un carrer tan intel·ligent 
que no han funcionat ni les papereres.

Això per no parlar del Centre, on la conversió en zona de vianants ha provocat una important 
solsida en el comerç. Des de la posada en marxa de la conversió en zona de vianants, hi ha 
hagut més tancaments que obertures, per molt que s’enteste el govern a negar-ho.

Proposem una reflexió honesta per tal de repensar un nou model de pacificació del trànsit, 
recolzat per experts, que respecte i no atempte contra les directrius marcades pel Pla de 
Mobilitat Urbana Sostenible, l’Estudi de Reactivació del Centre o el mateix Pla Comercial 
d’Alcoi. 

En els tres anys que portem de legislatura hem tingut un contacte molt directe amb el 
moviment veïnal, molt preocupat, òbviament, per l’estat dels barris i per la falta global de 
manteniment en el conjunt de la ciutat. En este debat han posat de manifest el que veuen 
tots els alcoians: la ciutat està bruta i descuidada. Per això resulta imprescindible aplicar 
l’acord al qual vam arribar el passat mes de maig: planificar amb les associacions veïnals les 
principals intervencions a realitzar dins dels nous contractes de manteniment de carrers i 
parcs. 

I planificar és parlar, és debatre, és consensuar, no omplir Facebook de publicacions 
propagandístiques que, destacant allò que hauria de ser treball ordinari de l’Ajuntament, 
evidencien que en 12 anys de govern socialista, la ciutat s’ha deixat caure.

Els nostres veïns, tal com van escoltar ahir, mereixen els millors serveis amb les millors 
condicions. Des del principi de legislatura ens hem oferit a acordar el desbloqueig dels 
contractes de l’aigua i de l’autobús, tots dos caducats des de fa anys. 
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No podem consentir per més temps conservar una xarxa d’aigua que deixa perdre un milió 
de metres cúbics a l’any, quasi tanta aigua com la que s’extrau del Molinar.

Ni tampoc no podem consentir per més temps una flota d’autobusos que supera l’edat 
màxima fixada en contracte, posant en risc, fins i tot, la seguretat dels passatgers. És 
d’aquesta forma com volem fomentar el transport sostenible?

Com hem estat fent des del 2020, amb les primeres pròrrogues d’estos serveis, tornem a 
reiterar la nostra voluntat per a treballar de la mà del Govern en el desbloqueig d’aquests 
serveis fonamentals que actualment estan caducats, obsolets i desfasats.

Hem destacat només algunes de les dades objectives que ens mostren una complexa i difícil 
realitat amb molts problemes i situacions per resoldre després de 12 anys de govern del 
Partit Socialista. 

Situacions que s’agreugen més encara per l’estat econòmic de l’Ajuntament d’Alcoi: el dèficit 
creix any rere any, malgrat que les inversions estan encara per fer. 

Com ja vam fer en l’últim debat del pressupost, li oferim al Govern el nostre suport per a 
prendre les decisions, no que diem nosaltres sinó que estan indicant-nos els tècnics. Sense 
un ajuntament econòmicament sanejat serà impossible abordar els grans reptes d’Alcoi i 
especialment afrontar amb garanties l’actual crisi econòmica. 

En conclusió: vivim un moment tan complicat com crucial per al nostre poble. De la mateixa 
forma que ens preocupen els símptomes de decadència de la ciutat, tenim clar que Alcoi té 
condicions per oferir una qualitat de vida inigualable. És la ciutat que estimem i de la qual 
ens sentim orgullosos. Per a nosaltres, malgrat totes les dificultats, és la millor ciutat. 

Precisament per això estem obligats a treballar fins l’últim moment per donar-li futur i 
esperança. 

Hui els hem manifestat propostes d’acord molt concretes per tal de culminar el treball que, 
malgrat les constants i dures col·lisions que hem tingut durant la legislatura, hem sigut 
capaços de plantejar-li al Govern en aquests anys. 

Els proposem avançar en el pacte pel sòl industrial, desbloquejar els principals serveis de la 
ciutat, repensar la conversió en zona de vianants, corregir la delicada situació econòmica de 
l’Ajuntament i aplicar amb les entitats veïnals el pacte per al manteniment de la ciutat.

Són qüestions bàsiques per a millorar la vida dels alcoians. I, coneixent la capacitat de faena 
del meu equip, no dubte que, si el Govern vol, podrem aconseguir aquests reptes abans del 
28 de maig. Ja els avance que els set mesos que queden de legislatura van a donar per a 
molt. Moltes gràcies.
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Sr. Jordi Martínez, portaveu del Grup Municipal Socialista: Bé, bona vesprada a totes i a 
tots. Jo, en primer lloc voldria agrair a les persones que hui fan possible la realització d’este 
acte ací al CADA, i també a les persones que ens ajuden a comunicar-nos amb les persones 
sordes, per la seua ajuda en este dia.

A mi m’agradaria iniciar esta primera intervenció acostant a la ciutadania quina és la visió del 
Grup Socialista sobre l’estat de la ciutat. Algú ha dit, crec que ha sigut el company de 
Guanyar, que açò resultava un acte electoral; doncs vindre com a govern a que se’t... no, 
perdó, huit intervinents diguen tot el mal que ho fas, i que ací hi haja una sèrie de consells 
que ens diuen que es pot millorar, jo crec que d’acte electoral per a nosaltres no ho és.

A mi m’agradaria destacar durant esta legislatura el tarannà del govern. Nosaltres hem sigut 
un govern negociador, en la gestió de l’administració de vegades, i si governes en minoria 
has d’acurar-te per arribar a acords amb les distintes forces polítiques que ho fan, i sobretot 
també amb la ciutadania, i si no haguérem tingut eixa capacitat de negociació, no hauríem 
pogut aprovar durant tots estos anys els pressupostos municipals.

I negociar no és gens fàcil, perquè, si vostés recorden, quan a Alcoi governava la dreta, es 
governava amb majoria absoluta, i en una legislatura de les tres que van estar governant, 
després de 12 anys, es va governar sense cap tipus d’oposició. I sobretot en l’última votació 
que van estar en 11 regidors, no me’n recorde, que haguera sigut una quarta legislatura, no 
van ser capaços de negociar amb ningú, i a partir d’allí va ser quan el Govern Socialista va 
poder negociar amb altres grups formar un tripartit i canviar el futur polític d’esta ciutat.

I negociar vol dir renunciar. Jo crec que som un exemple de negociació i de renúncia per 
l’interés general de totes les alcoianes i alcoians. Jo crec que això hauríem d’aplicar-s’ho els 
grups polítics de la Corporació, als quals els costa molt arribar a renunciar a qüestions.

Jo no sé què passaria en esta ciutat si alguns plantejaments, que són purament dogmàtics, 
que l’aigua ha de ser així o ha de ser «aixana», tingueren un posicionament de la ciutadania 
que no fora el que marquen els seus programes electorals. No sé si arribarien a poder 
renegociar-ho o poder dialogar amb ells. I dic l’exemple de l’aigua perquè, si vostés s’han 
adonat, en totes les intervencions que va haver-hi ahir dels distints consells no hi va haver 
cap referència a l’aigua. És a dir, no és una preocupació hui la gestió de l’aigua en esta 
ciutat. Sembla pel que es va traslladar ahir.

I també m’agradaria contar que és un govern transparent. Som la segona ciutat de la 
Comunitat Valenciana amb un índex Indra de transparència; i, si no m’equivoque, la 28 a 
nivell de tot Espanya. No és una qüestió subjectiva nostra, és un índex Indra que mesura 
tota la transparència d’un ajuntament. I en este cas som la segona també, i açò és 
irrefutable. A voltes com es parla ací «és que els processos participatius no són 
suficients...», jo crec que les coses s’han de mesurar per vore si estàs en el camí adequat o 
no.
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I jo crec que este govern també és el govern de la majoria de la gent. Som de la gent que 
ens vota, però també de la gent que no ens vota.

Jo, de vegades, quan en el saló de plens, en matèria de gestió del Govern Socialista, hi ha 
acords entre la dreta, ultradreta i una part de l’esquerra... crec que estem fent-ho bé, perquè 
som el govern de la majoria dels ciutadans. Jo crec que en estos caos, quan hi ha eixa 
estranya unió, per una part crec que serà per convenciment, però per una altra posar els 
màxims entrebancs a un govern socialista. I jo des d’ací el que vull dir és que el rival real és 
la dreta, no és el Partit Socialista.

Jo crec que som un govern amb sentit comú, un govern on la coherència és la nostra forma 
d’actuar. Vostés, si veuen algun plenari municipal, voran que en eixe plenari hi ha 15 o 20 
propostes, totes carregades d’una despesa econòmica, que ningú diu d’on eixirà, i que 
després, en alguns casos resulten prou difícils d’executar. I nosaltres, coherentment, 
algunes les podem fer i els donem suport, i en altres ens hem d’oposar, a pesar que, com en 
l’últim plenari es votara a favor d’un tren d'hidrogen, més que res perquè quedava bé, o és la 
impressió que em va donar a mi.

Jo crec que unes propostes són electoralistes en el saló de plens. Durant esta legislatura hi 
ha hagut moltes d’electoralistes, i en alguns casos, dic que nosaltres som coherents perquè 
nosaltres tenim un programa electoral que hem traçat, que anem negociant amb els 
companys de l’oposició, i en alguns casos hi ha grups de l’oposició que no són tan 
coherents, i ho dic per un exemple, durant esta legislatura a este govern se li ha dit que 
probablement no fomentàvem la participació femenina en l’esport o que no fomentàvem la 
participació de la dona en la Festa, no érem lluitadors en el moment de destacar eixa 
discriminació positiva en la Festa; però ens trobem que a mitjan legislatura, un grup 
municipal, que és el que principalment ens diu açò durant tota la legislatura, té una 
oportunitat fantàstica per fer una discriminació positiva permetent que una companya de la 
seua llista forme part del Consistori, però resulta que tenen un grup que són dos homes. I a 
mi no em val que diguen que és que la número tres no va voler renunciar perquè està la 
cinc, la set, la nou, l’onze, la tretze... Jo crec que s’ha de ser coherent en el que es diu, i 
amb el que es fa.

Jo he sentit hui ací una situació de la ciutat econòmica catastrofista, almenys eixa és la 
meua sensació. Nosaltres, per a poder-ho explicar, jo els diria que tenim tots els ciutadans 
uns ingressos i unes despeses; els ingressos venen de les butxaques de tots vostés. Creiem 
que durant aquesta pandèmia no s’havia d’«apretar» més a la gent amb eixe tipus 
d’ingressos, que venen directament dels seus impostos. No s’han apujat els impostos; al 
contrari, jo crec que s’ha ajudat a moltes famílies, a molts autònoms durant esta pandèmia. 
Hem incrementat també no deixar-se ningú a la cuneta, alguns ho consideren paguetes, 
nosaltres creiem que són drets socials. Hem ajudat a empreses per valor de 3 milions 
d’euros i a famílies en la pandèmia per més d’un milió d’euros. I, després de tot açò, acaba 
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esta pandèmia i continuem estant al costat dels que més difícil ho tenen; però és que, a 
més, apareixen els Fons Europeus. I eixos Fons Europeus el que generen o poden generar 
és moltes oportunitats per a la ciutat, una renovació de la ciutat, moltes oportunitats 
d’ocupació. I jo, a vostés els faria esta reflexió, hi ha una situació que... unes ajudes 
europees que es diuen Ajudes als Barris, per la qual cosa l’Ajuntament d’Alcoi s’ha presentat 
a dos projectes. Un per a tot el barri de la Font Dolça i un per a tot el barri de Sant Maure... 
del Sagrat Cor, perdó. Allí,  aproximadament, Europa posa 10 milions d’euros; l’Ajuntament 
n’ha de posar un i, cada veí, ha de posar 250 euros. Vosté es creu que no val la pena que 
participem en eixa ajuda europea, encara que ens coste 1 milió d’euros? Ho dic perquè a 
voltes es parla d’eixos 2 milions i mig d’euros que es deu des de l’Ajuntament i jo, ara per 
ara, em plantege si algú de vostés té una hipoteca. O algú de vostés quan el seu fill se’n va 
a la universitat i ha de comprar els llibres de setembre recorre a la targeta? Jo crec que sí. Si 
el resultat final és que el teu fill puga anar a la universitat o el resultat final és, potser, que 
una intervenció com estes ajude a tantes i tantes famílies d’Alcoi, jo crec que tindre eixe 
deute, que serà abans de final de legislatura saldat, és una bona decisió.

L’altre dia coincidíem amb l'alcaldessa d’Oriola, i ens contava que ella tenia 30 milions de 
romanent de tresoreria. En l’últim plenari o en un plenari es va parlar sobre els ajuntaments 
que gestionen tan bé que tenen en el banc 30 milions, com este, o 7 milions o 9 milions; i jo, 
em sorprenia perquè deia «si el meu alcalde tinguera 10 milions en el banc hui, seria per a 
demanar-li explicacions, perquè clar, si tens 30 milions d’euros en el banc, és que li has 
cobrat a la gent els 30 milions d’euros i no te’ls gastes».

Quan parlem de romanent de tresoreria, el que l’ajuntament té en la llibreta o que 
l’ajuntament té en la caixa. 30 milions d’euros que tenen i no gasten! I nosaltres estem 
parlant que 2 milions d’euros, d’un pressupost de 50, és una situació supercomplicada!

En totes les intervencions que hi va haver ahir, es va parlar de la falta de manteniment. I és 
totalment cert, totalment cert. i jo crec que, des d’ací, s’ha de reconéixer eixa qüestió i 
l’important és millorar-ho. Miren si va ser. De tots els col·lectius que van parlar ací, que fins i 
tot del col·lectiu de Benestar Social no es va parlar de temes de benestar social, sinó que es 
va parlar de manteniment. Hem de preocupar-nos, però també hem d’alegrar-nos perquè no 
es va parlar de benestar social.

Des de l’any 2011, i no vull comparar-ho amb el Partit Popular, vull comparar-ho amb l’últim 
govern que no és el nostre, es gastaven huit-cents mil i escaig euros en manteniment, 
actualment es gasta un milió nou-cents mil, i no és suficient. De segur que no és suficient 
perquè tots ho diem, i és cert. Però també parlem d’un tema, el manteniment, que és molt, 
molt complex; perquè no volem pagar més impostos, és cert, i eixa despesa, encara que 
s’incremente, mai no és suficient.
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També s’ha parlat ací de l’accessibilitat. Parlava la companya de Ciudadanos que li 
pareixien insuficients els diners, el problema és que portem gastats des de l’any 2019 cinc 
milions d’euros en accessibilitat; perquè probablement hi haurà una partida de 500.000 
euros per a accessibilitat, però quan vostés isquen per ací i vegen qualsevol obra de 
l’Ajuntament, s’inclouen també despeses d’accessibilitat que, al final, milloren la ciutat.

He escoltat el portaveu del Partit Popular sobre el tema dels grans contractes, de l’autobús i 
de l’aigua, i estic totalment d’acord amb ell. Hem de fer un esforç, i el portaveu del Partit 
Popular ho sap, d’intentar resoldre abans que acabe la legislatura eixos tres eixos de què ha 
parlat ell; però en el cas dels serveis d’aigua, d’autobús jo crec que hem de fer un esforç 
perquè la ciutadania mereix que portem eixos serveis cap avant. També és certa una cosa, 
quan governava el Partit Popular no calia fer això, no calia fer processos participatius, no 
calia anar a un plenari a votar, no havies d’acordar amb els grups polítics perquè es 
governava amb majoria absoluta; i era molt simple, treies el plec que volies, el portaves al 
Ple i l’aprovaves. Ara tot això ja és més complicat.

I també s’ha parlat molt, i ahir també es va comentar, en matèria de mobilitat. El nou servei 
d’autobús que jo crec que és conegut per tots el compromís que tenim a acabar-lo. És cert 
que tenim un servei d’autobús amb una despesa raonable, anem a plantejar una despesa 
raonable perquè fer autobusos gratuïts molts i moltes freqüències està molt bé, però s’ha de 
pagar, té un problema que és que s’ha de pagar. Tenim les millors tarifes d’autobús de la 
Comunitat Valenciana, les més socials; tenim, proporcionalment, més parades d’autobús 
que València capital, proporcionalment a la ciutat que tenim; i volem, i eixe és el compromís 
al qual hem arribat amb alguns grups de la Corporació, fer una flota molt més ecològica. Per 
tant, hem demanat també als Fons Europeus la compra ja de dos autobusos elèctrics.

I sobre el tema de la conversió en zona de vianants, que pel que he sentit és el pitjor que 
hem fet en la legislatura, jo hi estic content. Si per a Ciudadanos això és el pitjor que hem fet 
en la legislatura, jo crec que una bona decisió com la conversió en zona de vianants si és el 
pitjor que hem fet, doncs bé, podem donar-nos per satisfets. 

M’agradaria contestar dos o tres cosetes amb el temps que em queda i, si no, en el següent 
torn.

El regidor no adscrit ha parlat d’un descontent generalitzat, el company de Vox també. Jo 
crec que hem de..., per respecte als nostres conciutadans, per respecte als que alcen la 
persiana tots els dies, doncs tampoc parlar d’un descontent general. Passem situacions 
dificultoses... com totes les ciutats d’Espanya, com totes. Jo no conec una ciutat..., perquè, 
si no, haguérem preguntat com és, que estiga superneta, que estiga super ben mantinguda, 
que no cobren impostos, que tot siga un món feliç. Jo no en conec cap, i tampoc sé quines 
són les solucions, sinó que és treballar dia a dia i intentar millorar.
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També s’ha dit que les entitats van vindre ací a dir com de malament estava la ciutat. Clar, 
és que ací havien vingut a vore de quina manera podem millorar la ciutat. Per a dir-me a mi 
com ho faig de bé no fa falta que vinguen. S’ha de vindre a dir com està de malament la 
ciutat.

I, després, en el següent torn contestaré a altres companys; però només volia fer una 
puntualització al company de Guanyar. Parlava ell de la conversió en zona de vianants i que 
hi haguera menys cotxes al Centre de la ciutat, o a la ciutat, i ell va ser el primer que va 
posar en la conversió en zona de vianants que hi haguera més permisos per a poder accedir 
a la ciutat. Entre altres coses perquè a voltes no es podia descarregar una guitarra. I jo crec 
que parlar hui d’això, quan després tens l’oportunitat de posar-ho en marxa, no ho fas, és no 
ser coherent. Gràcies.

Sr. Alcalde: Bona vesprada. Vull començar agraint a tots els grups polítics, a tots els 
portaveus que han pres la paraula, el to i les propostes i la preocupació que han mostrat per 
millorar la nostra ciutat. És cert que hi ha alguns adjectius que no puc compartir, per no 
coincidir amb la realitat que estem vivint i que crec que no són justos, com parlar d’Alcoi 
decadent o d’un Alcoi estancat.

Ahir, en el meu discurs vaig intentar fer una exposició amb dades clares i objectives de 
quina és la situació en què estem, quina és la evolució en estos últims anys. Dades que no 
han sigut negades per cap dels que han intervingut abans que jo.

Jo crec que hi ha una qüestió que és clara. Una pregunta a la que podem respondre amb 
total fermesa i claredat. En esta última dècada Alcoi ha millorat en tots i cadascun dels seus 
aspectes?, estem millor?, i la resposta, amb les dades objectives, és que sí. N’estem 
satisfets?, la resposta també és clara, no, volem continuar pel camí de progrés i d’avanç i de 
millora de la qualitat de vida dels nostres ciutadans. Reconeixent el que s’ha fet, el que s’ha 
fet bé i el que es pot millorar, eixa és la meua forma d’entendre la política. El de sempre, el 
fet de no estar d’acord amb la situació, de rebel·lar-se davant les injustícies i treballant de 
forma incansable pel bé de tots els alcoians i alcoianes. 

Comentava el senyor Martínez, el regidor no adscrit, que moltes vegades no arribem a un 
consens i a una unanimitat. I jo crec que no només en esta legislatura, en totes les 
legislatures des que jo soc alcalde, s’han caracteritzat per la cerca del diàleg i de l’acord. És 
molt clar, no hem tingut mai majoria absoluta, no podríem haver aprovat cap pressupost, no 
podríem haver aprovat moltes de les iniciatives que hem aprovat sense eixe diàleg i sense 
acord. I cada any, any rere any, hem aprovat el document més important per a l’Ajuntament 
d’Alcoi, que és el pressupost municipal. Però també ara us diré que no soc un defensor a 
ultrança  de la unanimitat. Jo crec, i més amb una composició política com la que tenim a 
l’Ajuntament d’Alcoi en estos moments, la unanimitat no sempre és bona, es busca, es 
dialoga, s’intenta arribar a acords, però... Comentava també el senyor Martínez que hi ha 
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diferents camins marcats per les diferents ideologies, evidentment. Tots els que estem ací 
defensem legítimament la ideologia, el pensament polític en què creiem. I hi ha moltes 
qüestions en les quals no anem a coincidir mai, i no passa res. No és un símptoma de 
debilitat, ni de falta d’acords, ni de falta de voluntat, és, simplement, que discrepem 
democràticament i legítimament. Però, a més, hi ha moltes vegades que, quan s’han 
d’impulsar canvis i projectes que siguen disruptius per a la ciutat, sabem que anem a trobar 
oposició no només per part o per una part dels components de l’Ajuntament d’Alcoi, dels 
representants dels ciutadans, sinó també, evidentment, si estan en desacord una part dels 
representants dels ciutadans, segurament serà perquè també una part de la ciutadania 
n’està en contra. I moltes vegades, quan intentes acontentar a tots, acabes no acontentant a 
ningú. I quan intentes acontentar a tots, hi ha moltes vegades que eixes renúncies, sempre 
necessàries en política --comentava el portaveu del Partit Socialista, el senyor Martínez--, 
arriba un moment en què no es peguen els passos necessaris i no es pega l’impuls 
necessari per a avançar tant com qui en eixe moment té la responsabilitat de governar i 
voldria. I, per això, sempre busquem les majories més àmplies possibles, sense renunciar a 
allò a què ens vam comprometre amb la ciutadania, per la qual cosa, estem assumint la 
responsabilitat de governar la nostra ciutat.

Evidentment, tenim un model de llibertat totalment diferent al de Vox, sens dubte. Jo sempre 
defensaré la llibertat de les dones que es veuen oprimides, maltractades i que corre perill la 
seua vida per a no tindre l’auxili i l’ajuda del conjunt de la societat, i a les quals, partits com 
el de vosté els nega eixa ajuda. Eixe és el meu model de llibertat.

Parlava el portaveu de Guanyar de decadència i de ciutat estancada, i que el que s’ha fet bo 
en esta ciutat ho ha portat la Univesitat d’Alacant, AITEX o el Campus d’Alcoi, per posar-ne 
alguns exemples, entre d’altres, i que no érem uns referents d’innovació. Vosté sap per què 
la Universitat d’Alacant va fer un campus a la ciutat d’Alcoi? Va ser per generació 
espontània? Va ser que un dia el rector es va alçar al matí i va decidir «ara faré un campus a 
la ciutat d’Alcoi»? Vosté ho sap per què? Perquè hem treballat de valent perquè això siga 
possible. Vosté sap totes les ofertes que tenia AITEX per a ubicar la nova seu? No a Alcoi, 
des de València fins a Alacant, totes les ofertes que tenia damunt la taula. Totes les 
ubicacions, que vam treballar de la mà amb els empresaris alcoians que es van obstinar que 
AITEX havia de continuar a Alcoi. Més de 6 ubicacions diferents. Vam estar treballant mà a 
mà perquè AITEX es quedara a la nostra ciutat i continuaren sent eixe referent d’innovació i 
de la tecnologia tèxtil a Alcoi, a més de l’ajuda directa que este Ajuntament, amb el vot 
favorable, crec que unànime, no recorde bé si algú es va abstindre, unànimement per part 
de tots els grups polítics per ajudar en aproximadament un milió d’euros per a fer possible la 
nova seu d’AITEX o el procés d’ampliació actual del campus, tan necessari per a la nostra 
ciutat. Sap de la mà de qui està produint-se?

Mire, senyor González, fer política és molt més que estar en casa llegint poemes de 
Petrarca i posar un tuit de tant en tant. Fer política és passejar-se el carrer. I lamente molt, 
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molt, que en estos tres anys que porta Guanyar a l’Ajuntament d’Alcoi siga encara eixe gran 
desconegut per a les entitats socials, culturals, per al teixit d’esta ciutat, que sempre el 
troben a faltar. Ho deia el senyor Ruiz, queda encara legislatura, queden 5 mesos. Parle, 
estiga present en la vida social, econòmica i cultura d’esta ciutat. Hi estiguen presents, 
perquè crec que són un grup que té molt a aportar, que va a enriquir-se molt coneixent la 
realitat d’esta ciutat. I crec que la ciutat també pot enriquir-se molt amb les seues propostes i 
amb les seues iniciatives, però no a través de les xarxes socials, treballant de valent. 
Sempre els dic que tenen la porta del meu despatx i la de tots i cadascun dels regidors, per 
a escoltar les seues propostes, com fan altres grups. És cert que vosté té un altre tarannà, 
que vull també reconéixer, a l’hora de dialogar, a l’hora de reunir-nos i a l’hora de parlar. 
Intensifiquen eixe treball conjunt, pel bé d’Alcoi, en el mesos que queden d’aquesta 
legislatura.

A Podem, jo crec que ha sigut una legislatura de col·laboració i de treball intens entre el 
govern i el grup de Podem. I és cert que són moltes les propostes que ens han traslladat, les 
que hem aprovat. Però jo vull que siguen, i crec que ho són, conscients també de la dificultat 
també de la gestió i el dia a dia que porta al fet que moltes vegades la voluntat no siga 
suficient per a poder abastar tots els objectius que ens marquem. Però jo crec que està fent-
se un bon treball, que heu facilitat molt l’avanç... els avanços que hem fet a la ciutat d’Alcoi, 
pensant en el conjunt de la ciutadania. I jo crec que eixe és el camí entre les forces 
d’esquerres. I comentava el portaveu del Partit Socialista, Alcoi és una ciutat que el que 
mereix és que els governs de progrés, els governs d’esquerres, continuen liderant el 
projecte de ciutat per a garantir la igualtat, la justícia i el progrés per a tots els alcoians i 
alcoianes.

Comentava el portaveu de Compromís, el senyor Ivorra, que ha abaixat el nombre 
d’empreses, però han augmentat el nombre de treballadors, i és perquè se n’han anat a 
treballar fora d’Alcoi, sempre amb eixe oracle infal·lible que té el portaveu de Compromís. 
Vosté sap que hi ha una empresa, només una en esta ciutat industrial, que en els últims 4 
anys ha creat més de 200 llocs de treball en el sector industrial? Una, li pose un exemple, 
una, una empresa que este matí han estat amb el regidor, el vicealcalde, el regidor 
d’Urbanisme i el regidor d’Indústria reunits amb ella perquè necessita ampliar més les seues 
instal·lacions, créixer més i crear més faena i més ocupació en el sector industrial; només 
una, per posar-ne un exemple. Afortunadament la ciutat industrial està creixent. I 
malauradament, si no s’haguera produït la crisi que estem patint, energètica i de preus, com 
a conseqüència de la invasió d’Ucraïna, de la guerra injusta provocada per Putin, portàvem, i 
crec que tots en som conscients, una període de creixement industrial, d’exportacions, 
d’increment de la producció i d’ocupació. Ho diré col·loquialment, que anava com un tir. 
L’economia a Alcoi, impulsada per la indústria, anava com un tir, i continua funcionant, i 
continua sent el motor, i continuem creixent, i continuem avançant i continuem fent, gràcies 
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també a la reforma laboral, la qual, a més, tota eixa ocupació que està creant-se siga 
ocupació estable per als nostres treballadors i treballadores.

No li tornaré a dir per què hui no tenim un polígon mancomunat a Alcoi, a la nostra comarca. 
No vaig a tornar-li-ho a dir, perquè ho teníem, ho teníem acordat, consensuat, aprovat, 
qualificat com a sòl industrial, 2 milions de metres quadrats a Muro, i per interessos legítims 
electorals, 4 mesos abans de les eleccions municipals, es va requalificar com a terreny no 
urbanitzable ―com agrada dir-ho... com a regidor d’Urbanisme...―, no urbanitzable.

Al portaveu del Partit Popular, sempre les dades, doncs depenent com les agarres, es poden 
pintar d’un color o d’un altre, però no podem comparar l’ocupació industrial d’Alcoi amb tot el 
respecte i amb tota l’estima, amb l’ocupació industrial de Cocentaina i Muro, que tenen el 20 
% de la població d’Alcoi, i que no són capçaleres de serveis, com és Alcoi, que tenim la sort 
de disposar d’un hospital, amb una Universitat, amb una Escola Superior d’Art i de Disseny, 
que tenim Seguretat Social, que tenim Hisenda, que proveïm de serveis al conjunt de la 
comarca i que, per tant, evidentment, el sector de serveis és més potent que en altres 
poblacions que fan una tasca extraordinària, no vull que es prenga açò com una crítica a 
Cocentaina ni a Muro, ni molt menys, però evidentment hi ha dades que no són 
comparables. Compare Alcoi amb Elx!, compare Alcoi amb Paterna, compare Alcoi amb 
altres poblacions industrials, amb les quals amb algunes devem estar per damunt i amb 
algunes devem estar per davall; però que siguen magnituds que puguem comparar.

I no és cert que els joves se’n vagen. És cert que tenim un problema, un problema de 
natalitat a la nostra ciutat, un problema de creixement vegetatiu, però a dia de hui, que 
estem a 14 d’octubre, a Alcoi han vingut 353 persones a viure a la nostra ciutat més de les 
que se n’han anat. 353 persones de fora de la nostra ciutat han decidit compartir el seu 
projecte de vida amb nosaltres; però evidentment continuem tenint un creixement vegetatiu 
negatiu que dificulta eixe creixement de la població que tots volem.

Sobre el comerç al Centre, jo crec que no vaig a discutir-ho més, és tan fàcil com recórrer 
els carres del Centre i comprovar que hui, gràcies a la conversió en zona de vianants hi ha 
més activitat, més comerç i més negocis al Centre d’Alcoi que hi havia abans. Però miren, 
és que la conversió en zona de vianants no és una cosa que es puga discutir, és una cosa 
que s’ha de fer. La reducció del trànsit, la humanització de les ciutats, la renaturalització, 
l’aposta per la nova mobilitat no té més que un camí, no té més que un camí. No hi ha volta 
enrere. No crec que passe el que passe el 28 de maig, governe qui governe, excepte si 
governara Vox, no crec que cap alcalde o alcaldessa pegue un pas enrere en el camí que 
hem encetat. Cap, n’estic convençut, n’estic convençut. Però, mire, i ho ha recordat bé el 
portaveu del Partit Popular, queda molt encara per al 28 de maig, este no és el debat 
electoral, este no és el debat de final de la legislatura, és el debat de l’estat de la ciutat 
perquè encara queda molt de treball per fer, molta tasca, molts reptes que no poden i no van 
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a esperar que es produïsquen les eleccions de 2023. I a eixe repte que tenim estem 
convocats tots els que estem ací, els 25 regidors que representem l’Ajuntament d’Alcoi.

I per a eixos reptes tan importants que tenim, que són inajornables, demane al mateix temps 
que oferisc tot el diàleg, tota la voluntat d’acord i de consens perquè la majoria més àmplia 
possible siguem capaços d’afrontar amb èxit eixos reptes que tenim.

Iniciem el segon torn d’intervencions.

Sr. Marcos Martínez, regidor no adscrit: Gràcies de nou. Bé, en esta ocasió em toca ser 
molt breu. Quan parlava d’ideologies, evidentment amb el respecte a cadascú que tinga la 
seua... el que volia explicar és que no siga una barrera esta per a arribar a acords, i vull 
posar exemples molt clars, que fins i tot ací s’han comentat. El tema del bus o de l’aigua, 
serveis tan importants que una volta hem passat la decisió de si la gestió és d’una forma o 
d’una altra, i estem parlant de coses tècniques o de millores en la xarxa o de construir el què 
realment fa falta, o canviar fibrociment, doncs per la mera idea que no siga públic, estiguen 
tancats a eixes millores. En teoria són unes millores per a tots els alcoians que jo crec que 
són bones; o no és bo que la flota d’autobusos es renove, no és bo que el fibrociment es 
canvie, no és bo que es construïsquen dipòsits d’aigua on fan falta i es facen actuacions en 
altres dipòsits que no necessiten o en altres pous. Jo crec que sí. I votar en contra d’estes 
coses per una cosa que no ve al cas, sinó per una mera ideologia, em pareix que és un 
problema que tenim. 

Aleshores, menys fixar-se, centrar-se d’esta manera en les ideologies, cura amb els 
personalismes i interessos partidistes, i més, ara que anem cara a les eleccions... com deia 
bé el senyor Martínez abans, centrar-nos més en el sentit comú. Moltes gràcies.

Sr. Abad, portaveu del Grup Municipal Vox: Gracias señor alcalde. Desde VOX Alcoy, 
hemos transmitido continuamente nuestras inquietudes por la situación económica y social, 
y por la imagen de la ciudad de Alcoy, y podemos decir que algunas de nuestras propuestas 
se han llegado a materializar, pero muchas otras no, que también creemos importantes y 
necesarias para mejorar la vida de los ciudadanos, porque han sido ellos los que nos las 
han transmitido y propuesto.

Hemos intentando prevalecer el interés común al ideológico, el sentido común sobre el sin 
sentido, cómo hemos demostrado pleno a pleno. Y no como otros… por eso siempre nos 
hemos prestado a la negociación, a parlamentar e intentar ver de forma objetiva las 
propuestas de otros grupos, que aunque a primera vista parecen ser una iniciativa 
excelente, tienen un terrible fondo ideológico contrario a nuestras ideas que nos tira hacia 
atrás.  
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Insistir en que la situación económica actual es muy delicada, y es una de las  
consecuencias por las que el departamento de bienestar social se haya multiplicado, 
dejando de manifiesto que sus políticas económicas y sociales únicamente generan 
dependencia y pobreza.

Señor Francés, no entiendo porque se dirige a mi con el tono elevado, siendo usted quien  
ha agradecido el tono por parte de todos los portavoces.

No se cual ha sido el motivo por el cual se ha dirigido a mi con el tema de la violencia hacia 
las mujeres, ustedes sigan así, en que no protegemos a las mujeres, le digo que en valores 
se puede acercar a mi, pero no superarme, y mi grupo y yo defendemos y protegemos a 
todas las personas, tanto hombres como mujeres, no como sus políticas que discriminan a 
hombres ante las mujeres, eso no es feminismo, eso es hembrismo.
Dígame un caso que diga lo contrario y se nos pueda acusar a nosotros.

Desde VOX condenamos toda violencia, venga de  donde venga y de quien venga. La 
violencia es violencia.

Desde VOX Alcoy, seguiremos aplicando el sentido común a las políticas locales.

Muchas gracias por su atención.

Sr. González, portaveu del Grup Municipal Guanyar Alcoi: Gràcies, senyor alcalde. Bé, 
veiem que per al poc que coneixem Alcoi i ens coneixen, segons vostè, ens dedica molt de 
temps i preocupació, fins i tot una espècie de paternalisme barat. 

S’ha parlat de dades clares i objectives i que ningú no ha negat, deia el senyor Francés. 
Però ahir el Sr. Francés deia que s’havia triplicat el pressupost de manteniment. I hui el 
portaveu del seu grup ha dit que han passat de 800 mil euros a 1,9 milions, negant les xifres 
d’ahir. Vostés deuen saber-ho.

La conversió en zona de vianants: nosaltres demanàvem més superfície dedicada als 
vianants, menys cotxes i més temps d’accés per a residents, per a descarregar davant de 
casa, no una guitarra, sinó càrregues més pesades. Al final els càlculs donen una reducció 
de trànsit. Espere que no em diguen que unes hores dels residents de carrers estrets 
provoquen més trànsit que tot el dia el trànsit del carrer Sant Nicolau, perquè no té sentit.

Ahir el candidat del PSOE deia que “El dia a dia no els deixa tindre una visió suficientment 
ampla en les necessitats" i hem vist que és totalment cert, com va quedar també demostrat 
ahir.

Jo em quedaria amb el fet que hi ha una necessitat de generar més debats com este o de 
crear més espais de participació i no només votar propostes sense debatre-les.
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Els consells i associacions veïnals deien que se’ls consulta, però després no hi ha retorn per 
part de l’Ajuntament, que falta informació de projectes que es desenvoluparan als barris i no 
se’ls dota la informació suficient que es requereix a l’Ajuntament, que ells requereixen. I això 
és participació i això és transparència i és necessari.

Però, no només hi ha una necessitat de crear espais de participació, sinó de dotar-los de 
recursos perquè es demostra que veuen les realitats de prop, tenen les idees ben clares, 
coneixen les necessitats de la ciutat, amb visions potser menys tendencioses i creiem que 
seria beneficiós que l’Ajuntament s’obrira més i informara, escoltara i debatera amb la 
ciutadania de veritat, no només quan convé. Perquè creiem..., sí que creiem en la 
importància que l’Ajuntament compte amb la gent per a elaborar les polítiques.

Perquè sabem que sense comptar amb la ciutadania, Alcoi no alçarà el cap i no serà la 
ciutat que ens mereixem. 

I per què Alcoi no és la ciutat que ens mereixem? 

Durant tota la història les alcoianes i alcoians hem demostrat que som persones 
treballadores, valentes, resistents, creatives, crítiques, persones que ambicionem horitzons 
més justos, que som exigents amb nosaltres mateixos.

Però fa anys, fa anys, no és d’ara, que ens governen persones que estan lluny d’aquests 
valors, perquè ens governen persones que estan massa contentes d’haver-se conegut, que 
pensen que la seua feina és imprescindible, o que no són suficientment valentes per a 
sobreposar-se a les dificultats i impulsar canvis reals que paren la decadència d’este poble, 
o es mouen per consignes, i repeteixen sempre les mateixes solucions i les mateixes 
excuses per als mateixos problemes, amb ambicions per a Alcoi que semblen plantejades 
per a satisfer-se a elles mateixes i vendre notícies, preferint mirar-se el seu melic, o mirar al 
passat, però no per a no repetir les seues errades de mirar el passat i les injustícies, sinó... 
per a ... de forma no..., de manera folklòrica un poc, i potser que s’assemblen massa a la 
dreta de Sedano i Peralta: al final acaben comprant els marcs de la dreta, pactant amb la 
dreta els assumptes estratègics de la ciutat, com mantenir les privatitzacions dels grans 
serveis de la ciutat, no només l’aigua, el bus, la recollida de brossa, la neteja viària, el 
manteniment del clavegueram, la gestió d’espais culturals com el Calderón. I ací em sap 
greu, però no podem negociar ni pactar per a perjudicar la ciutadania.

Perquè veiem que este govern té una estratègia, però una estratègia de partit, no una 
estratègia de ciutat. La seua estratègia es basa a perpetuar-se, i açò ho fa molt bé, i 
malauradament han acabat mig contaminant Alcoi de eixe projecte personal.

I, com que encara que es vulga dir que no, el Sr. Francés ha inaugurat fa setmanes la 
precampanya electoral, permeteu-me que us pregunte si permetrem que a Alcoi continue 
governant un partit que venga fum durant anys o construirem realitats entre totes i tots.
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Sabem que els alcoians i alcoianes estem convençuts que esta ciutat és el millor lloc del 
món per a viure, i treballar. També que ens mereixem gent capaç, amb voluntat i forces 
d’implementar polítiques públiques que ens acompanyen en aquesta convicció i que amplien 
les nostres possibilitats, no que les facen més xicotetes.

Ara, el que ens hauríem de preguntar i el que hauria de contestar el candidat del PSOE és si 
este govern amb totes les seues regidores i regidors i totes les seues assessores i 
assessors, ha aconseguit alguna realitat palpable significativa per a fer d’Alcoi la ciutat que 
ens mereixem els seus habitants.

Nosaltres, en Guanyar Alcoi, pensem que no. Això ens provoca molt de patiment i creiem 
que ja és hora de tindre el govern i la ciutat que ens mereixem. 

Moltes gràcies.

Sr. Santiago, portaveu del Grup Municipal Podem: Gràcies de nou, alcalde. Bé, des de 
Podem entenem que necessitaríem 4 debats com aquest per poder contestar a tot i a totes i 
entrar en profunditat en els diferents temes que s’han exposat, tant el dia de hui com en el 
dia d’ahir, per això no... anem a evitar traslladar ací les batalletes del Saló de Plens, i ho 
farem sobretot per responsabilitat. I, alcalde, agraeixo les seues paraules.

Des de Podem fem política com som, com sabem, i sobretot ho fem a través del diàleg i del 
consens, avantposant els interessos de la nostra ciutat, i sobretot ho fem també revalorant la 
fórmula Botànica, perquè entenem que ens ho juguem tot en les pròximes eleccions, i 
sobretot perquè des de Podem tenim clar quins són els nostres aliats i quins no.

En la primera intervenció he parlat que anava a estructurar la meua intervenció en tres 
eixos. Havia destacat el primer eix, quant a línies estratègiques de la nostra proposta de 
ciutat i els reptes que tenim com a ciutat; el segon eix, traslladar o, d’alguna manera, poder 
respondre a les diferents necessitats i propostes que s’han fet per part dels diferents 
consells; i un tercer i últim eix que des de Podem entenem que també és important, i no és 
més que fer un recull de propostes que entenem que són necessàries per a millorar la ciutat. 
Ja he fet una bateria de propostes en la primera intervenció; però entenem que és important 
destacar-ne les següents:

El senyor alcalde parlava que hem estat treballant en diferents propostes, és cert, i, 
evidentment, coneixem les dificultats, i precisament una d’aquestes és la creació de 
l’empresa pública per a poder recuperar i millorar serveis públics, una proposta que 
malauradament encara no tenim damunt la taula, però que confiem que abans que acabe la 
legislatura, podrà estar en funcionament, perquè bé, més que en el personal, confiem en la 
tasca que està fent la regidora de l’àrea.
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Com a segona proposta, entenem que la tasca de l’Observatori Municipal de l’Habitatge és 
imprescindible poder consolidar-la i, sobretot, reforçar-la per poder continuar treballant les 
polítiques públiques d’habitatge d’una forma conjunta i consensuada amb la ciutadania.

La tercera proposta que plantegem és, precisament, l’adequació d’una nau industrial per a la  
pràctica esportiva.

La quarta, que ja s’ha parlat en algun ple, són la implementació de les fàbriques de creació, 
com a motor per a la dinamització artística i cultural a la nostra ciutat.

I, també, des del grup municipal ens trobareu en la iniciativa de constituir les comunitats 
energètiques locals, que entenem que són tan necessàries a la nostra ciutat.

Com a sisena proposta entenem que és important, i més o menys ho he mencionat en la 
primera intervenció, reorganitzar l’entramat cultural de la nostra ciutat amb més recursos, i 
sobretot poder descentralitzar les activitats als diferents barris.

Com a huitena proposta, entenem que és molt important coordinar formació, empresa i 
necessitats de la ciutat per poder oferir a la joventut opcions de futur a Alcoi.

I les dues últimes propostes passen per tindre una oficina d’atenció única, que ja ho vam 
proposar i que no es va aprovar, per a poder facilitar la gestió de la ciutadania davant 
l’administració pública.

I l’última proposta, i amb això acabe, entenem que és imprescindible continuar creant espais 
reals de participació ciutadana, escoltant les necessitats i propostes de tots els sectors, i 
sobretot ampliant els pressupostos, els recursos dels pressupostos participatius. 

Moltes gràcies.

Sra. Rosa García, portaveu del Grup Municipal Ciudadanos: Gracias de nuevo señor 
alcalde, voy a seguir con la intervención como la dejé en la primera parte, hablando de los 
problemas que puso de manifiesto la pandemia, también de seguridad y de precariedad de 
nuestra Policía Local, en cuanto a falta de personal y de medios. Por ese motivo, en 
diciembre de 2021, Ciudadanos solicitó que se proveyera a nuestra Policía del personal 
necesario para que se cumplieran las ratios establecidas en la Ley de Coordinación de 
Policías Locales de la Comunidad Valenciana. Pedimos también que se renovase su parque 
móvil y otra serie de mejoras de infraestructuras necesarias. Es cierto que se han 
incorporado 11 nuevos agentes y que está prevista la incorporación de 15 agentes más, 
pero la seguridad en nuestra ciudad requiere de un esfuerzo inversor mayor.

En fin, Alcoy tiene muchos otros problemas que no se pueden condensar en siete más tres  
minutos, pero sí puedo decir que entendemos que la causa de todos estos problemas es 
que, ustedes, más allá de la Smart City y el proyecto de la manzana de Rodes –que ya 
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veremos a dónde nos conduce si se acaba haciendo realidad alguna vez– no tienen un 
modelo de ciudad realista. 

Los alcoyanos llevamos más de 11 años sin saber cómo pretenden mejorar la situación 
económica de la ciudad. 

Una situación económica que cada día es peor, lo dicen las cuentas municipales, que 
reflejan, en la liquidación del presupuesto del 2021, que existe un remanente de tesorería 
negativo de 2,4 millones de €, es decir déficit. 

Otro dato es que sólo se han ejecutado 4,5 millones de los más de 31,5 presupuestados en 
materia de inversiones. Para nosotros estos números son una foto fija de una ciudad 
económicamente paralizada. 

Pese a ello, para este año ustedes presentaron un presupuesto, al que denominaron como 
expansivo, de 72,5 millones de Euros. Presupuesto a todas luces hinchado en cuanto a sus 
ingresos, como en las previsiones de recaudación en concepto de IBI, pero al que no nos 
opusimos porque también se incluían subvenciones de otras administraciones, 
fundamentalmente de fondos Europeos en cantidad de más de 5 millones de Euros, y 
entendimos que no se podían dejar perder.

Reconozco que conseguir subvenciones para la ciudad requiere un trabajo que ustedes han 
realizado, eso no se les discute, aunque nosotros no hubiésemos cerrado la circulación en el 
Centro para ello.

También es un acierto que nuestra ciudad mejore con dinero de otras administraciones, 
además de con el esfuerzo fiscal de los Alcoyanos. Pero nos preocupa el bucle en el que 
nos encontramos desde hace tiempo, consistente en que estas inversiones no se ejecutan o 
lo hacen parcialmente y se acaban utilizando para cubrir el gasto corriente.

Nuestro diagnóstico económico es que en estos momentos Alcoy depende de las 
subvenciones y del endeudamiento, lo cual no augura nada bueno para nuestro futuro 
económico. Por tanto, en algún momento habrá que bajar de la nube y tocar suelo.
Desde Ciudadanos pensamos que el presupuesto del 2023, trae la oportunidad de empezar 
a corregir esta situación y tenderemos la mano al gobierno municipal para ello, como 
siempre lo hemos hecho, con el fin de que, de ese apoyo, se beneficie nuestra ciudad.

Para finalizar mi intervención creo que es de justicia darle al Cesar lo que es del Cesar, por 
eso debo decir que hemos encontrado, muy a menudo, la mano tendida por parte del señor 
alcalde y de todo el Grupo Socialista que conforma el gobierno local.

He tenido la satisfacción de comprobar que muchas iniciativas de mi grupo Ciudadanos se 
aprobaban y se ponían en marcha, otras están en barbecho, pero mantengo viva la 
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esperanza. Espero seguir trabajando lo que queda de legislatura del mismo modo, con 
actitud dialogante y responsable.

Muchas gracias por su atención.

Sr. Ivorra, portaveu del Grup Municipal Compromís Alcoi: Gràcies, senyor alcalde. 
Sembla que amb els discursos del Sr. Alcalde i del Sr. Martínez han dit que ningú a 
l’esquerra és millor que els socialistes, simplement per ser de bona família, la família 
socialista.

El Sr. alcalde ha dit que “Alcoi va com un tir”. A veure, no m’agradaria que ens pegaren un tir 
al peu. Perquè cal parlar clar a la ciutadania, cal dir la realitat del que tots veuen i no 
amagar-la, s’ha de xafar terra, i ahir diferents consells li van dir les coses, i van xafar terra. 
No m’agradaria ara recordar… vosté parlava d’una empresa, però no m’agradaria recordar 
el nombre d’empreses que han hagut de marxar, no per la seua culpa sinó perquè Alcoi no 
té encara el Pla General d’Ordenació Urbana, i no tenim la possibilitat d’establir més terreny, 
com li reclamaven els empresaris.

Vosté ens deia del polígon mancomunat, però vosté estava parlant del 2015, fa 7 anys. Què 
ha fet el seu govern?, què ha fet el seu partit de la comarca, la comarca?, què ha fet la 
Mancomunitat que vostés controlen des de les últimes dos legislatures? Li ho dic jo, no ha 
fet res, no ha fet res al respecte. Tan sols es va demanar un estudi a la Conselleria, que es 
va entregar, i des d’aquell moment no hi ha hagut ni més reunions ni més interés per part del 
seu Govern. La necessitat que tenim els alcoians, que és Alcoi, són els treballadors, són les 
empreses alcoianes, els que necessiten els terrenys, els que necessiten la possiblitat d’un 
polígon industrial, i ho van dir ahir també els empresaris, i això no ho ha fet.

Ens han dit el tren d’hidrogen, el Sr. Martínez. Demanàvem al govern, a la moció, una 
“prova”, Sr. Martínez, una prova amb fons europeus. Demanar a l’Estat inversions 
tecnològiques i de futur, d’eixe Estat que ens deu als valencians més de 16.000 milions 
d’euros. Era una possibilitat d’una aposta de futur, una aposta tecnològica per a Alcoi i la 
comarca.

Una matisació que no s’ha fet i a mi em sobta, que des del 30 d’agost sabíem que anàvem a 
fer hui el debat de la ciutat, com és possible que ahir els diferents Consells marcaren, 
traslladaren a la gent que estàvem ací, persones que estaven ací i ens seguien per les 
xarxes, que no havien tingut temps, que no havien tingut la possibilitat de reunir-se amb els 
Consells? No s’havia informat? I això jo crec que s’ho ha de plantejar, no per a ara, o si 
almenys saber que ha eixit malament per a evitar-ho en les properes vegades.

De la intervenció que li hem fet no ens han parlat:
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· De com evitar la fuita de talents, això és important. Jo crec que en el debat de la ciutat 
s’hauria d’haver parlat d’una qüestió que ahir eixia i hui també ha eixit, la fuita de talents. No 
s’ha plantejat quina possibilitat hi ha. 

 O com millorar la neteja, perquè ho sabem, la ciutadania es queixa de la neteja de la 
ciutat. No ens han plantejat res. 

 O com vertebrar l’economia, eixa economia de la cultura, de la indústria i dels 
serveis, que ahir també es queixaven i hui no ens ha dit res.

Mire, torne a dir el que he dit abans, Alcoi no tindrà futur sense un teixit industrial potent, 
teixit creat entre les indústries tradicionals i les noves indústries tecnològiques. Eixa és la 
base del futur d’esta ciutat, i ací ens trobaran sempre, perquè nosaltres lluitem per millorar la 
vida de la ciutadania i per millorar la nostra ciutat. Gràcies.

Sr. Ruiz, portaveu del Grup Municipal del Partido Popular: Gràcies de nou. Hui m’he 
presentat en este debat sobre l’estat de la ciutat com un alcoià més. Ja saben que no tinc 
cap interés polític després de la decisió que ha pres el meu partit. I potser aquesta és l’única 
ajuda que he tingut dels actuals dirigents del Partit Popular en aquesta legislatura, la 
possibilitat de hui parlar amb total llibertat… com un veí del carrer… sense la sospita, que 
sempre ens perseguix als polítics d’estar defenent les posicions dels partits o els arguments 
determinats que ens puguen traslladar les diferents ideologies.

L’únic objectiu amb el qual em presente hui és el de posar de manifest quina és la 
complicada realitat de la ciutat, alertar de les grans dificultats i plantejar acords durant el que 
queda de legislatura, que ens permeten buscar el benefici comú de tots els alcoians. Ho 
hem estat treballant amb propostes, amb crítiques i amb denúncies durant tota la legislatura, 
però és ara quan, sense cap interés polític, pot quedar de manifest que hem estat treballant 
durant estos tres anys sempre pensant únicament i exclusivament en Alcoi.

Per millorar Alcoi vaig accedir a la política i per a millorar la nostra ciutat tancarem aquesta 
etapa i tancarem aquest cicle.

Lamente que se’ns acuse de retratar un escenari quasi apocalíptic o pessimista, 
catastrofista ha dit literalment el portaveu del Partit Socialista. Tan sols tractem de 
manifestar una visió d’Alcoi que, pel que vam escoltar en les diferents intervencions d’ahir en 
la veu dels col·lectius socials, no és molt diferent del que estan veient els alcoians.

Com a ells, òbviament, ens dol veure que una ciutat tan meravellosa no desenvolupa tot el 
seu extraordinari potencial i desaprofita oportunitats. Coneixem casos, l’alcalde ha citat un 
exemple d’empreses que volen créixer i que busquen noves localitzacions, sabem de moltes 
altres que han decidit marxar de la ciutat com a conseqüència d’eixa circumstància, i no 
d’ara, sinó durant les últimes dècades, per això insistim en la necessitat de donar-li solució a 
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la falta de sòl industrial. Perquè quan un està dins de l’Ajuntament i coneix quines són les 
necessitats de les empreses i coneix casos reals d’empreses que funcionen i que no poden 
continuar treballant en la ciutat per falta de terreny, i veus que això és una realitat i que està 
passant dia a dia, que no són quimeres o que no són qüestions que podem pensar que 
puguen passar en un determinat moment, sinó que és la nostra realitat, la responsabilitat és 
la d’intentar frenar eixa eixida, donar-li solució. I entenem que la creació de sòl industrial, 
amb un treball seriós, amb propostes que siguen viables ambientalment, econòmicament i 
sosteniblement. Eixa és la nostra principal responsabilitat.

Ens preocupa sentir que l’alcalde cita alguns índex, ho va fer ahir, que són d’àmbit comarcal, 
i que, desgraciadament, els estudis del mateix Ajuntament ens alerten que precisament eixe 
caràcter comarcal els distorsiona perquè entren altres municipis que, literalment diu eixe 
informe, són les principals ciutats industrials de la província. Si pensen que ens alegrem 
d’esta circumstància estan molt equivocats. Ho torne a repetir, no tenim cap interés polític. 
El que volem és que ens fixem en quina és la nostra realitat i que puguem abordar-la amb 
serenitat, amb seriositat i amb propostes que siguen realment productives, i que ens ajuden 
a combatre aquestes decisions.

Ens preocupa sentir per part del senyor alcalde una música, la que ahir vam sentir sobretot,  
que, de veritat, ens sona molt antiga. Una cançó que ve repetint-se des del 2011 sense que 
es produïsquen avanços després de 12 anys de govern del senyor Francés. 

I eixa música que ens arriba, no sembla compassada amb el que ens demana el poble, i no 
perquè ho diga jo, sinó pel que vam sentir ahir: una ciutat amb oportunitats laborals és el 
què demanen els ciutadans, neta i ben cuidada, amb serveis moderns i de qualitat, amb 
major suport a les persones dependents, amb una superior oferta comercial i amb una 
variada i plural programació cultural.

Ens preocupa que els Fons Europeus vagen a ser la panacea de tots els mals d’Alcoi, 
sobretot quan s’han decidit de forma unilateral pel govern municipal. Ens sabria molt mal 
que no encertàrem en l’aprofitament d’eixos quantiosos fons per tal de transformar realment, 
i donar oportunitats als nostres veïns. En qualsevol cas, ens agradaria que, amb tota 
modèstia, per descomptat, aquest Debat de l’Estat de la Ciutat fora un punt d’inflexió per a 
admetre eixa realitat d’Alcoi i treballar propostes de canvi amb les quals donar-li esplendor a 
la nostra ciutat.

El poble ha parlat.

Crec que la nostra obligació es escoltar-lo. Moltes gràcies.

Sr. Jordi Martínez, portaveu del Grup Municipal Socialista: Moltes gràcies. Bé, en este 
segon torn a mi m’agradaria respondre algunes de les qüestions que s’han comentat per 
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part dels companys de la Corporació, i sobretot perquè jo, el que he escoltat, en alguns 
casos, no ve referendat més que per un tema de sensació, no?

La ciutat està malament, la ciutat està malament, la gent se’n va fora. Si vostés consulten les 
persones que estan escoltant-nos, si vostés consulten la pàgina de dades de l’Ajuntament 
voran molta gent hi entra i molta gent ix totes els dies d’Alcoi. És senzillíssim, 2.000 
persones entren més a Alcoi que ixen, alguna cosa deu voler dir això.

El comerç està malament. No, no, hem duplicat les llicències en l’Ajuntament en estos últims 
mesos.

El Centre està degradat. Vostés saben quantes ITE...? podríem demanar-les en algun 
plenari o en alguna comissió. Saben quantes ITE s’han fet en el Centre? Saben quantes 
cases queden de més de 50 anys sense la ITE passada? Saben quantes llicències en 
comerços s’han donat en el Centre? Saben quantes rehabilitacions... estes no fa falta 
preguntar-ho, fa falta anar pel carrer, vore moltes cases, moltes façanes estan rehabilitant-
se per part dels veïns i veïnes del Centre. Però ací no els donen cap dada, ací hi ha una 
sensació d’una persona «el Centre està pitjor que abans... les rehabilitacions no es fan tant 
com abans...», I jo crec que quan un parla ací, ha de donar dades. De fet, totes les dades 
que hem tret per a este debat, pel que es parlava abans del tema de l’accessibilitat, les 
enviarem a les associacions de veïns amb totes les propostes concretes i amb la seua 
valoració del que ja s’ha fet, i així els nostres veïns sabran que no és parlar de si el Centre o 
si s’invertix poc o si s’invertix molt en accessibilitat, hi estarà fins a l’últim euro.

Després també m’agradaria contestar al company de Guanyar, que vosté començava la 
seua primera intervenció amb un acte electoral, i en esta segona intervenció jo crec que el 
acte electoral al final l’ha fet vosté, perquè ens ha dit tot el que farà, i si este govern no val... 
i sense donar una dada. Miren, ací saben què passa?, que fem processos participatius, però 
hi ha processos participatius cada 4 anys, cada 4 anys hi ha processos participatius en què 
els ciutadans referenden les polítiques dels governs o no les referenden. I nosaltres anem a 
treballar perquè les referenden. I d’ací a 8 mesos, com estàvem parlant, se sabrà si en eixe 
procés participatiu, i ho diran els ciutadans, si d’açò s’ha fet una mala gestió o una bona 
gestió.

Al company de Compromís, al senyor Ivorra, vull dir-li el mateix. Moltes empreses se’n han 
anat... però no ens dona dades mai. Parlem de sòl industrial, no n’hi ha... sòl industrial. Tots 
els que estem en esta Corporació vam aprovar una modificació puntual... tots no, quasi tots 
vam aprovar una modificació puntual del Pla General actual perquè s’establira una nova 
zona industrial, que es diu El Clérigo, que té 80.000 m2, i que si els promotors urbanitzen a 
partir d’este dilluns que ve, al mateix temps que es dona la llicència per urbanitzar, es pot 
donar una llicència d’obertura d’una indústria, perquè es pot fer al mateix temps. Ho dic 
perquè són 80.000 metres, i està en papers, no està en una entelèquia de podrà ser... no, 
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són 80.000 metres, que hi ha uns urbanitzadors que poden començar este dilluns que ve, 
que de fet ja estan treballant en eixe projecte.

Quan parlava el Sr. Ivorra del tren d'hidrogen, vostés hui sabien que era una prova, en la 
proposta que es va fer al plenari era que la línia Alcoi-Xàtiva tinga trens d’hidrogen i que... 
Però com anem a tindre trens d’hidrogen? Jo crec que ara s’han adonat del que van dir eixe 
dia allí, i hem de fer-nos enrere. I li recorde també una qüestió, la neteja d’este poble la va 
aprovar vosté també. No va modificar cap contracte, és el contracte que va votar vosté 
també, al qual va fer les seues aportacions, que van millorar el contracte, i és el que tenim 
en vigor. Si hi ha un incompliment de contracte, doncs deu ser una qüestió..., però d’este 
contracte, tan responsable és este govern com són els que ho vam aprovar.

Es parla que la gent se’n va, i jo escolte cada dia quan parlen amb alguns dirigents del 
Campus que volen fer una ampliació del campus. Que es necessita més espai en el 
campus, que necessiten més habitatges en el Centre. Eixos habitatges de... vostés han 
tingut la curiositat d’anar pel carrer Sant Francesc, com estava fa 10 anys i com està ara. 
Saben moltes cases estan per rehabilitar?, no hi ha més de 3 o 4. Hi ha algun solar, també 
és cert; però totes les altres cases, els veïns i veïnes han vist una oportunitat perquè molts 
estudiants puguen desenvolupar-se ací, i en alguns casos quedar-se. Perquè jo conec  
estudiants que sí que s’han quedat en esta ciutat, venint de fora, per poder treballar.

Una qüestió a la qual crec que no hem fet referència en tot este debat o hem passat per 
damunt, és el tema de Serveis Socials, que per a alguns, ja ho vaig dir, són paguetes, però 
per a nosaltres són drets. S’han dedicat més personal i més recursos, però s’han dedicat 
més personal i més recursos no perquè hi haja més situacions desesperades, però hi ha 
més projectes de gent gran, hi ha més projectes per a xiquets, hi ha més projectes per a 
immigrants, hi ha més projectes per a itineraris laborals que la gent puga formar-se per a 
conèixer i poder tindre un ofici el dia de demà. Però és que també, i demanat per molts dels 
grups que estem en la Corporació, parlem dels serveis de salut mental. I per això s’han de 
dedicar molts diners i molt de personal. No és per a paguetes, no és per a paguetes, no és 
per a paguetes... però és que també cada volta anem a persones a ajudar-les en sa casa, 
però per als que tenen paguetes i per als que no tenen paguetes; perquè ací hi ha uns 
serveis que són iguals per a tots.

I, per acabar, voldria contestar-li al Sr. Ruiz. Probablement això dels Fons Europeus no siga 
la panacea, probablement no ho siga. També és cert que nosaltres tenim que acollir-nos a 
les distintes línies que van eixint de fons europeus. Nosaltres, jo he comptat una línia de 
barris amb els quals, amb eixos diners, no pots fer un polígon, has de fer barris. Esperem 
que totes eixes línies que vagen eixint ens permeten també involucrar-nos en un altre tipus 
de projectes.
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I també vull dir-li a vosté, doncs que vosté deixa la política, però la política no deixa mai a 
ningú. Algú... cadascú de nosaltres, si el què pretenem és millorar la nostra societat, no 
deixem mai la política, la deixarà probablement activament, però m’imagine que vosté, 
coneixent-lo, no la deixarà.

I res més, moltíssimes gràcies.

Sr. Alcalde: Com deia en l’anterior intervenció, queden huit mesos per a finalitzar l’actual 
legislatura i molta tasca i molts reptes a afrontar de forma conjunta tots els regidors que 
componem l’actual Corporació. I no tenim temps a perdre, i no podem donar la legislatura 
per finalitzada, sinó tot al contrari, aprofitar cada dia, cada hora que resta fins al 28 de maig 
per a ser capaços d’impulsar les iniciatives i els projectes que esta ciutat necessita. 

Vaig a plantejar deu possibles acords, deu possibles iniciatives, deu necessitats imperioses 
de la ciutat, entre altres moltes, però que oferisc al conjunt dels regidors i regidores d’esta 
Corporació per a treballar i impulsar conjuntament en els propers mesos.

 El primer d’aquests, i ho hem comentat en diferents intervencions, és la necessitat de 
sòl industrial a la nostra ciutat. El primer pas, ja ho hem dit en moltes ocasions, és 
l’aprovació definitiva del Pla General d’Ordenació Urbana, sense el qual no podem 
continuar avançant en la creació de nou sòl industrial. Però paral·lelament estem 
treballant per a poder ja detectar possibles borses de sòl industrial viables des del 
punt de vista econòmic i mediambiental, que siguen sempre projectes sostenibles per 
a eixe futur a mitjà i llarg termini poder disposar d’una oferta suficientment ampla a la 
nostra ciutat sense, evidentment, oblidar la necessitat de poder treballar en un 
polígon mancomunat.

 La segona àrea o tema important per a treballar conjuntament en la millora de les 
nostres infraestructures. Sabem que som una ciutat orogràficament molt complicada, 
que requereix en estos moments inversions importants per a resoldre els problemes 
immediats que tenim, com és l’accés al Santiago Payá. No només resoldre el 
problema de l’accés actual, sinó treballar, i això també està condicionat a l’aprovació 
del Pla General, en una altra alternativa d’entrada i eixida a eixe polígon tan 
important, igual que altres infraestructures que vaig comentar també ahir, com és la 
solució de consolidació definitiva del vessant de La Beniata, per posar alguns 
exemples.

 Un altre acord necessari per als propers mesos és la posada en marxa del parc 
tecnològic de Rodes, que en el primer semestre del 2023 hem de començar a 
comercialitzar, a donar a conéixer, a oferir i a buscar aliances, a més de les que ja 
tenim, de les que ja hem aconseguit, i que són absolutament importants i són garants 
també de la viabilitat d’aquest projecte, però que siga eixe pol d’atracció d’empreses i 
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de talent a la nostra ciutat, igual que aconseguir conjuntament amb el Campus 
d’Alcoi de la Universitat Politècnica de València, la creació del parc científic a la 
nostra ciutat.

 El quart aspecte, el quart repte al qual hem de fer front és la necessària transició 
energètica a la nostra ciutat. Actualment, després de molts esforços també per part 
de l’Ajuntament, des de fa més d’una dècada tenim capacitat de creació d’energia 
neta a través de les instal·lacions fotovoltaiques que tenim instal·lades que cobrix, 
com comentava ahir, el 20 % de l’energia que consumim, sense comptar amb 
l’enllumenat públic que, com sabeu, el problema tecnològic també que tenim és la 
acumulació d’eixa energia a través de les bateries, que encara és una tecnologia 
incipient i, per tant, no ens servix per a cobrir els períodes en que no hi ha energia 
solar per a poder produir l’energia neta. Però ja tenim un projecte, que esperem 
poder disposar d’ell, en el qual ja anem a començar a experimentar i a provar els 
acumuladors d’energia, les bateries per a poder cobrir també eixa demanda 
d’energia. Perquè es forme una idea de la urgència, de l’emergència en què estem, 
s’ha publicat ja... anem a passar d’un milió d’euros de despesa en energia en 2022 a 
quatre cents mil en 2023. Això vol dir que per al pressupost de l’any que ve, només la 
partida de consum d’energia necessitarà tres milions d’euros addicionals per a poder 
subministrar totes les necessitats que té la nostra ciutat. Això és una crisi energètica, 
això és una emergència climàtica, això és la necessitat d’apostar per eixa transició 
tan important. Igual que la transició ecològica en projectes importants que tenim, com 
són els projectes que estem impulsant de renaturalització i d’aposta per la reducció 
de les emissions de CO2.

 Un altre acord absolutament necessari és el canvi de la mobilitat a la nostra ciutat. La 
setmana passada aprovàvem ja la licitació de dos autobusos 100 % elèctrics per a la 
flota d’autobusos de la ciutat d’Alcoi; anem a aprovar en breu també nous carrils 
bicis; anem a aprovar canvis també i adaptacions també de l’ordenança de les zones 
de baixes emissions per a millorar el seu funcionament, i hem de continuar apostant 
per eixa nova mobilitat tan necessària i tan urgent també.

 El seté punt seria l’aposta que estem fent des de fa una dècada, que és per a la 
innovació. Hem aconseguit que Alcoi siga una ciutat referent entre les ciutats 
intermedies en innovació, i això representa l’atracció de talent i la creació 
d’oportunitat per als nostres joves i la creació d’empreses. Este matí he tingut 
l’oportunitat de presentar una empresa tecnològica de la nostra ciutat. Una empresa 
tecnològica de la nostra ciutat al fòrum d’alcaldes i empreses innovadores que 
organitza la Red Impulso, i que enguany s’ha celebrat a la ciutat de València, i és 
només un exemple de les empreses que estan sorgint i que estan creant riquesa a la 
nostra ciutat.
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 El huité punt és l’habitatge. Ha sigut sempre una prioritat de la nostra ciutat per la 
qual hem de continuar apostant tant per la rehabilitació i la reforma de l’habitatge 
privat com per l’ampliació del parc públic d’habitatges. Tenim, com els comentava 
ahir, damunt la taula projectes per valor de 12 milions d’euros per a impulsar eixa 
creació i eixa rehabilitació d’habitatges, i els Fons Europeus van a incrementar i molt 
eixes possibilitats que tenim per a dignificar l’habitatge tant públic com privat a la 
nostra ciutat.

 El nové oferta de pacte i d’acord és la potenciació i la millora de les polítiques socials 
per les quals hem apostat moltíssim, que hem pogut incrementar, ho deia i tenia raó 
el portaveu de Compromís, gràcies a les polítiques que des de la Generalitat 
Valenciana s’han impulsat a la Conselleria de Polítiques Inclusives, que és cert que 
ha confiat i molt en les ajuntaments per a la posada en marxa de nous serveis, de 
noves polítiques, en benefici del conjunt de la ciutadania, i sobretot dels més 
vulnerables. També requerint un sobreesforç per part dels ajuntaments per a 
cofinançar una part d’eixos nous serveis que abans finançava la Generalitat 
Valenciana, però nosaltres sempre estem apostant per eixes noves polítiques i més 
que hem de fer-ho davant dels nous reptes que tenim com a societat.

 I, per acabar, eixa aposta per la indústria cultural a la nostra ciutat en infraestructures 
tan importants que necessitem, i que algunes s’han comentat, com la rehabilitació del 
Teatre Principal, del Centre Cultural, la posada en marxa del Museu de Camilo 
Sesto, la creació de la pinacoteca municipal per a poder honorar i poder posar a 
disposició de tots els que ens visiten tot el patrimoni pictòric que tenim a la nostra 
ciutat, i que s’ha generat al llarg dels últims segles, i també un projecte per a 
nosaltres molt important, i que ha comentat el portaveu de Podem, com són les 
fàbriques de creació que ja han tingut ocasió de conéixer, de treballar, i que volem 
posar en marxa.

Com dic, és cert que som una ciutat que ha millorat molt els últims anys, des del punt de 
vista econòmic, des del punt de vista social, que hem millorat més, i ho comentava ahir amb 
dades objectives, respecte d’altres poblacions i respecte del conjunt de la Comunitat 
Valenciana i de la província d’Alacant; però som un poble que no ens conformem ni ens 
conformarem mai, som un poble de lluitadors, de treballadors, de gent compromesa, i som 
conscients també dels reptes que tenim i de les necessitats que tenim. Cal el treball conjunt 
de totes i tots, de tots els que estem ací, aliats en la complicitat del conjunt de la ciutadania 
per a construir eixe futur i eixa ciutat que tots anhelem, que volem i que anem a fer possible 
gràcies al treball de totes i tots. Gràcies, i donem per conclòs el debat de l’estat de la ciutat.
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Y no habiendo más asuntos que tratar, la Presidencia cierra la sesión a las 19:20 horas, de 
lo cual, como Secretaria, lo confirmo, extiendo esta acta, que firmo yo y el Sr. Presidente, en 
prueba de conformidad.
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